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n ukrAynA, savaşı bitirmek istediğini defalarca dillendi-ren Donald Trump’ın müzakerelere girmesine hazırla-nıyor. Seçilmiş ABD başkanının çatışmaya ilişkin politi-kası belirleyici olabilir ancak her iki tarafı da yatıştır-mak zor olacak. Her iki lider de Trump’ın ukrayna poli-tikasının nasıl olacağını görmek için beklerken, Mosko-va ya da kiev, diğer tarafın barış için temel gereklilikolarak değerlendireceği türden tavizlere hazır değil.
n ruS lider Putin, halihazırda kontrol ettiği toprakları elegeçirmek istiyor. ukraynalı mevkidaşı Zelenski iseBatı’dan koruma ve topraklarının geleceği için güvenlikarayışında. Şu anda her iki seçenek de olası görünmez-ken, ikinci Trump döneminin savaşın gidişatı için birdönüm noktası olması kaçınılmaz.

n Türkiye İstatistik kurumu (TÜİk), 2024yılı enflasyon oranını yüzde 44,38 olarakaçıkladı. Ancak bu oran, farklı gelir grup-ları için aynı şekilde hissedilmiyor. Özel-likle dar ve sabit gelirli vatandaşlar, res-mi enflasyonun ötesinde bir ekonomikyük hissediyor. TÜİk’in açıkladığı verile-re ve hane halkı tüketim harcamalarınagöre hissedilen enflasyon, gelir düzeyinegöre önemli farklılıklar gösteriyor.

n en düşük gelir grubundaki yüzde 20’likkesim, tüketim harcamalarında gıdayadaha fazla pay ayırdığı için enflasyonudaha yüksek hissediyor. Gelir kaynağınagöre tüketim harcamalarına bakıldığın-da, enflasyonu en çok hissedenlerinemekliler olduğu görülüyor. TÜİk’inaçıkladığı  verilere göre emekliler, 2024yılında resmi TÜFE oranına göre 5 puandaha fazla enflasyona maruz kaldı. 

Biden'dan 
giderayak 
soykırım kıyağıBaşkan Biden’ın görev süresi bitmeden önce İsrail ile yapılması planlanan 8 milyardolarlık silah satışı anlaşması kongre’ye bildirildi. çeşitli füze ve mühimmat içerenbu paket, muhtemelen Joe Biden yönetiminin İsrail’e son silah satışı olacak. ABD 7 Ekim 2023’ten beri soykırımcı İsrail’e 22 milyar dolar lık askeri destek sağladı

DEVASA DESTEK PAKETİ
n Abd hükümeti, Başkan Joe Biden döneminde sonbir keza daha İsrail’e 8 milyar dolar değerindemühimmat ve silah gönderecek. Axios’a konuşanABD’li yetkililer, Biden yönetiminin askeri yardımpaketiyle ilgili kongre’yi bilgilendirdiğini söylü-yor. Pakette, savaş uçaklarında kullanılan AıM-120 AMRAAM füzeleri, saldırı helikopterleri içinHellfire AGM-114 füzeleri ve 155 milimetreliktop mermileri yer alıyor. Ayrıca yaklaşık 260 kilo-luk bombalar ve küçük çaplı savaş başlıkları gön-derileceği aktarılıyor. Pakette Müşterek Doğru-dan Saldırı Mühimmatı (JDAM) da yer alıyor. 

SESSİZ SİLAH AMBARGOSU
n Abd’li havacılık devi Boeing’in ürettiği JDAM, 900kilograma kaadar çıkabilen bombaları güdümlühale getirmek için kullanılıyor. Bu paket, muhte-melen Biden yönetiminin İsrail’e onayladığı sonsilah satışı olacak. Son aylarda İsrail BaşbakanıBinyamin Netanyahu ve destekçileri, Biden’ın İs-rail’e ‘sessiz silah ambargosu’ uyguladığını iddiaediyordu. Terör devleti İsrail’in Filistinlilere yö-nelik 7 Ekim 2023’te başlattığı Gazze soykırımın-da ABD, İsrail’e toplamda en az 22 milyar dolardeğerinde askeri destek sağladı. / 7’de

Soykırım destekçisi
Biden, savaş başlar

başlamaz soluğu 
Gazze’de almıştı.
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n TerÖriST İsrail ordusunun, Gazze kentinin doğusundaki Şucaiyye Mahallesi’ndeki Semara ailesineait bir evi bombaladı. Gazze’nin çeşitli yerlerine düzenlenen bombardımanda en az 23 Filistinli fecişekilde yaşamını yitirdi. 14 kişiden ise haber alınamadığı öğrenildi. Öte yandan İsrail'in saldırılarınedeniyle Gazze’nin kuzeyinde hasta ve yaralılara hizmet verecek hastane kalmadı. / 7’de

Hedefimiz 
terörsüz Türkiye

erdoğan, 
Ak Parti rize 

8. Olağan il 
kongresi’nde

konuştu

n CumhurbAşkAnı ve Ak Parti Genel Başkanı RecepTayyip Erdoğan, terörle mücadelede kararlılık me-sajı vererek terörsüz bir Türkiye vurgusu yaptı. “At-tığımız adımların sonuçları milletin hayrına olacak”diyen Erdoğan, “Türkiye’yi üçüncü dünya ülkesimevkiinden aldık dünyanın en güçlü sözü dinlenirhatırı sayılır ülkelerinden biri haline getirdik. Bun-ları söylerken birileri gibi işi boş palavralar atmıyo-ruz. Terörsüz Türkiye hedefi doğrultusunda attığı-mız adımlarımızda ekonomik sorunlara kalıcı çö-zümler getirecek programımızla şükran borçlu ol-duğumuz 85 milyonun her bir ferdi için gece gün-düz çalışıyoruz” açıklamasında bulundu.

'Hepimiz kanlı hükümetin esiriyiz'
n iSrAil’de esir takası anlaşmasının imzalanmasını ve Netanyahu hükü-metinin istifa etmesini isteyen binlerce kişi, her hafta sonu düzenledik-leri protesto gösterilerine devam etti. Protestocular, “Hepimiz kanlı hü-kümetin esirleriyiz” sloganları attı. Bir polisin, göstericilerden birineyangın söndürme tüpü sıktığı görülürken 6 kişi gözaltına alındı. 

'Hayatlarımız sizler için bir oyun'
n kASSAm Tugayları, Gazze’de esir tutulan 19 yaşındaki İsrailli kadın as-ker Liri Albaj’ın duygu yüklü mesajını yayınladı. Albaj, hükümetini ih-malkârlıkla suçlarken, “Tüm hayatım önümdeydi ama burada durdu.Hayatlarımız sizler için bir oyun. Sevdikleriniz esir olsaydı, bu savaşhala devam eder miydi? Bizi öldürmek mi istiyorsunuz?” diye konuştu.
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n kArS’ın Sarıkamış ilçesinde şehit olan 90 bin asker, harekatın 110. yıldö-nümününde anılıyor. Binlerce kişi, sabahın erken saatlerinde ellerindeTürk bayraklarıyla eksi 15 derece soğukta Sarıkamış şehitleri için yürüdü.“Bu toprakta izin var” ve “Türkiye Şehitleriyle Yürüyor” temasıyla gerçek-leştirilen anma etkinliğine birçok ilden ve yurt dışından genç, yaşlı çok sa-yıda kişi, katıldı. Vatandaşlar, kızılçubuk bölgesinde şehitler anısına yapı-lan kardan heykellerin önünde fotoğraf çektirdi. / 6’dA

n Türkiye’nin yakından takip ettiği 8 yaşın-daki Narin cinayetiyle ilgi davada sanık-lar hakkında karar verilirken, Na-rin’in neden öldürüldüğü ise hâlâbelli değil. Narin’in annesi, ağabe-yi ve amcası ağırlaştırılmış müebbet hapis cezası alır-ken, küçük kızın cansız bedenini dere yatağına gömdü-ğünü itiraf eden Nevzat Bahtiyar 4 yıl 6 ay hapis cezasıaldı. Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, cinayetin ardından yü-rütülen soruşturma ve yargı sürecini değerlendirdi. So-ruşturmanın şeffaflıkla yürütüldüğünü belirten Tunç,“Gerekçeli karar açıklandığında, herkes bu davadakisonuca tam olarak hakim olacak” dedi. / 6’dA

BAkAN TuNç’TAN nArin AçıkLAMASı: 
Gerekçeli karar
beklenmeli

Sürücü adayları
için kötü haber

n yeni yılda ehliyet almak dahamaliyetli hale geldi. 2024’te750 TL olan direksiyon sınavıücreti, 1.350 TL’ye yükseldi.İlk sınavda başarısız olanadayların ödeyeceği ücretteise daha yüksek bir artış gö-rüldü. 2024’te 2.500 TL olanikinci sınav ücreti, 2025 yılın-da 4.000 TL’ye çıkarıldı. 

Yerin 6 kat altında 
9 saatlik toplantı
n AmerikA’nın önde gelen gazetelerindenNew York Times’a konuşan ABD DışişleriBakanı Antony Blinken, dikkat çekenaçıklamalarda bulundu. 7 Ekim saldırıla-rından hemen sonra İsrail’i ziyaret ettiği-ni belirten Blinken, yerin 6 kat altında 9 saat süren bir toplantıya katıldığını ak-tardı. Bu toplantıda Gazze’ye yönelik insani yardım için saatlerce mücadele ettiğini öne süren Blinken,“Gazze’deki tek bir Filistinliye bile yardım ulaştırılması-nı 1istemeyen bir kalabalık vardı” iddiasında bulundu. 
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Enflasyonu 
en çok emekli 
ve dar gelirli 

hissetti

n Suriye’deki askeri operas-yonlardan sorumlu bir yet-kili, Başkanlık Sarayı’nıCumhuriyet Muhafızları’nınaskeri kompleksiyle bağla-yan bir tünel ağı bulundu-ğunu açıkladı. Batı Şam’dabulunan bu tünellerin, sara-yı Cumhuriyet Muhafızlarıkarargâhına bağladığı ve yıl-larca başkenti koruma ama-cıyla kullanıldığı öğrenildi.

Esad'ın sarayının
altında gizli 

dehlizler bulundu
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ONDOKUZ Mayıs Üniversitesi 
(OMÜ) Tıp Fakültesi Nöroloji Ana-
bilim Dalı ve Türk Nöroloji Derne-
ği Başkanı Prof. Dr. Murat Terzi, 
yapay zekanın nörolojik hastalık-
ların tanısında yüzde 90'ın üzerin-
de doğru bir tanı verdiğini ve ya-
pay zekayı eğitmeye devam ettik-
lerini söyledi. 

Türk Nöroloji Derneği ve Ondo-
kuz Mayıs Üniversitesi yapay ze-
kanın sağlıkta hem tanıyla ilgili 
hem de hastalığın tedavi sürecin-
de belirleyiciliğiyle ilgili çalışma-
lar sürdürüyor. Tıpta özellikle nö-
rolojik hastalıkların tanısında ya-
pay zekayı kullanan Nöroloji Ana-
bilim Dalı ve Türk Nöroloji Derne-
ği Başkanı Prof. Dr. Murat Terzi 
önemli açıklamalarda bulundu. 

"Kişinin MR ve yürüme gö‐
rüntüsü ile sesini makineye 
yüklüyoruz" 

Prof. Dr. Murat Terzi, "Yapay 
zeka veya dijital teknoloji günü-
müzde oldukça önemlidir. Bütün 
dünyada olduğu gibi Türkiye'de de 
her alanda çalışmalar devam edi-
yor. Sağlıkta da yapay zeka çalış-
maları sürüyor. Türk Nöroloji Der-
neği ve OMÜ olarak yapay zeka ça-
lışma ekibimizle beraber sağlıkta 
hem tanıyla ilgili hem de hastalı-
ğın tedavi sürecinde belirleyicili-
ğiyle ilgili çalışmaları yapıyoruz. 
Nörolojik hastalıklarda Alzheimer, 
Parkinson, MS veya sinir, kas has-
talıklarıyla ilgili yapay zeka çalış-
malarımız var. Burada özellikle 
emar (MR) görüntülerini, beyin 
MR'ı veya omurilik MR'ı görüntü-
lerini makineye tanıtarak yapay 
zeka aracılığıyla bu görüntünün 
hastalık olabilir veya beyin hangi 
bölgesinde bir etkilenme olabiliri 
makineye söyletmeye çalışıyoruz. 
Özellikle hastaların ses analizleri 
ve yürüme analizleri ekleyerek 
hastalarda tanıya varmaya çalışı-
yoruz. Baktığımızda yapay zekanın 
yüzde 90'ın üzerinde bazen yüzde 
95'lerde doğru bir tanı koyabildi-
ğini, ayırıcı tanı yapabildiğini ve 
hastalığın seyri ile ilgili önemli bil-
giler verdiğini görüyoruz. Yapay 
zeka şu anda gelişme aşamasında-
dır" dedi. 

"Yüzlerce hasta kaydı yaptık" 
MS hastaları ilgili yüzlerce has-

ta kaydı yaptıklarını ifade eden 
Terzi, "Özellikle MS ile ilgili geliş-
tirdiğimiz veri tabanıyla ilgili MS 
hastalarımız bu veri tabanına kay-
dediyoruz. Şu anda yüzlerce hasta 
kaydı yaptık. Tabii, bunları söyle-
yebilmek için daha fazla verilerin 
analiz edilmesine gerek var. Başka 
arşivde olmayan sadece kendi va-
kalarımızı, olgularımızı kullanarak 
bu yapay zekayı geliştiriyoruz. 
Bunu yaparken mühendislerle, 
psikologlarla, fizyoterapistlerle iş 
birliği içerisinde entegre bir şekil-
de bunu yapmaya çalışıyoruz. Hem 
Amerika'dan hem de Avrupa'nın 
bazı ülkelerinden hem komşu coğ-
rafya ülkelerimizle geliştirme ar-
zusundayız. İş birliklerimiz devam 
ediyor. Bizim amacımız yapay ze-
kayı en iyi şekilde eğitmektir" diye 
konuştu. HABER MERKEZİ

Tanı koymada  
'yapay zeka'  

dönemi 
'Mide ve bağırsak hastalıklarında 

ERKEN TEŞHİS ÖNEMLİ' 

AYDIN'DA 26 haftalıkken 550 gram 
ağırlığında prematüre olarak dünyaya ge-
len Umut bebek, 156 günlük yoğun bakım 
ünitesindeki mücadelesinin ardından aile-
sine kavuştu. 

Aydın'da yaşayan Esra ve Hakan Kara-
bulut çiftinin ilk çocukları Umut Can, 26 
haftalıkken 550 gram ağırlığında prematü-
re olarak dünyaya geldi. Minik Umut'un ya-
şam savaşı İzmir Behçet Uz Çocuk Hasta-
lıkları Hastanesi'nde başladı. 156 gün bo-
yunca yoğun bakımda kalan Umut Can be-
bek, doktorların özverili çabası ve ailesinin 
umut dolu bekleyişi sayesinde hayata tu-
tundu. Yeni yılın ilk gününde doktorlardan 
gelen iyi haberle bebeklerine kavuşan Ka-
rabulut çifti, bu unutulmaz mücadeleye uy-
gun olarak oğullarına “Umut” ismini ver-
diklerini belirtti. 

Anne Esra Karabulut, duygularını, "Çok 
zor bir süreçti ama bir an olsun umudu-
muzu kaybetmedik. Bugün Umut'umuzu 
sağlıklı bir şekilde kucağımıza aldık. Tüm 
sağlık çalışanlarına minnettarız" sözleriyle 
dile getirdi. 

"Her gün hastaneden gelecek iyi bir 
haber için yaşadık" 

Baba Hakan Karabulut, 156 günlük 
zorlu süreci anlatırken duygularını şu söz-
lerle ifade etti: "Umut'un doğduğu gün 
hem çok büyük bir sevinç hem de tarif edi-
lemez bir endişe yaşadık. Doktorlarımız 
oğlumuz için ilk günden itibaren hayata tu-
tunmak için mücadele etti. Her gün hasta-
neden gelecek iyi bir haber için yaşadık. 
Çok şükür bugün, yeni yılın ilk günü, oğlu-
muzu kucağımıza aldık. Bu mutluluğu bize 
yaşatan ve sabırla yanımızda olan tüm 

doktorlarımıza ve sağlık çalışanlarına son-
suz teşekkür ederiz." 

Baba Karabulut ayrıca, "Bu süreçte 
bana ve özellikle eşime en büyük destekçi-
miz ailelerimiz ve dualarını esirgemeyen 
dostlarımız oldu. Umut, yalnızca bizim de-
ğil, bu mücadelede umutsuzluğa kapılan 
herkese örnek bir hikaye oldu. Oğlumuzun 
adı gibi, herkesin umudu olmasını diliyo-
ruz" diye konuştu. 

Karabulut çifti, bu zorlu süreci yaşayan 
diğer ailelere seslenerek, "Her zaman 
umutlu olun, inancınızı kaybetmeyin. Bi-
zim Umut'umuz bunun en güzel örneği" 
dedi. 

Yeni yıla mutlu olarak giren Karabulut 
ailesi, Umut Can'la birlikte yeni bir başlan-
gıca adım atarak Umut'larını Aydın'daki 
evlerine götürdüler. HABER MERKEZİ

550 gramlık Umut, 156 günlük  
mücadeleden sonra ailesine kavuştu 

LİV Hospital Samsun 
Gastroenteroloji Klini-
ği’nden Uzm. Dr. Özgür 
Ecemiş, “gastroskopi ve 
kolonoskopi” işlemleri 
hakkında bilgi verdi. Gas-
troskopinin yemek borusu 
mide ve oniki parmak ba-
ğırsağın ilk bölümünün in-
celendiği bir işlem olduğu-
nu ifade eden Uzm. Dr. Ece-
miş, “Bu işlem ile yemek 
borusunun, midenin ve on 
iki parmak bağırsağının ilk 
bölümünün neredeyse tüm 
hastalıklarının tanısı konu-
labilir. Reflü düşünülen 
hastalara, gastrit ve peptik 
ülser şüphesi olanlara, ye-
mek borusu kanseri şüphe-
si olanlara, mide kanseri 
şüphesi olanlara, ince bar-
sak hastalıkları şüphesi 
olanlara, ailede mide kan-
seri öyküsü olanların akra-
balarına işlemin yapılması 
planlanmalıdır. Gastrosko-
pi ile H. pilorinin varlığının araş-
tırılması, mide kanamasının tanı 
ve tedavisi, darlıkların genişletil-
mesi, yabancı cisim çıkarılması, 
polip çıkarılması da yapılabil-
mektedir” şeklinde konuştu. 

“Gastroskopi işleminden 
önce 8‐10 saat aç kalınmalı” 

Uzm. Dr. Özgür Ecemiş, gas-
troskopi işleminde dikkat edilme-
si gerekenler hakkında şu bilgile-
ri verdi: 

“Gastroskopi işlemi 8-10 saat-
lik açlık sonrasında yapılır. İşlem 
yapıldıktan yarım saat sonra kişi 

yemeğini yiyebilir. İşlem öncesi 
yapılacak sedasyonun etkisi 3-4 
saat kadar daha süreceğinden, 
hastaların araba sürmemeleri ge-
rekmektedir. Bu nedenle mutlaka 
onları evlerine geri götürecek biri 
ile randevularına gelmeleri öne-
rilmektedir. İşleme bağlı kompli-
kasyon gelişmesi (ciddi kanama-
lar, perforasyon, anesteziye bağlı 
komplikasyonlar) son derece na-
dirdir.” 

“Kolonoskopi hangi hasta‐
lıklar için uygulanır” 

Kolonoskopinin ise anüsten gi-
rilerek kalın bağırsakların tama-

mının incelendiği bir işlem oldu-
ğunu belirten Dr. Ecemiş, “İşlem 
öncesi ve sırasında hastaya da-
mardan sakinleştirici, anestezik 
verilir. Hasta işlem sırasında ta-
mamen uyumaktadır. Hemoroid, 
bağırsak kanseri, ülseratif kolit 
ve Crohn düşünülen, ishali olan 
kabızlığı olan, irritabl bağırsak 
hastalığı tanısı konulması, kan-
sızlığı, kanaması olan hastalara 
yapılmaktadır. Bu işlem ile kalın 
bağırsaklar ve ince bağırsakların 
son kesiminin tüm hastalıklarının 
tanısı konulabilir” diye konuştu. 

“Kolonoskopiden önce 3 gün 

diyet yapılmalı” 
Uzm. Dr. Özgür Ecemiş, şöyle 

devam etti: 
“Bağırsakların temizlenebil-

mesi için işlem yapılmadan önce-
ki 3 gün diyet yapılmalı ve işlem-
den bir önceki gece ishal yapıcı 
ilaç kullanılmalı, işleme gelme-
den 1 saat öncede makattan lav-
man yapılmalıdır. İşlemden sonra 
kişi normal yemeğini yiyebilir. İş-
leme bağlı komplikasyon geliş-
mesi (ciddi kanamalar, perforas-
yon, anesteziye bağlı komplikas-
yonlar) son derece nadirdir.” 

HABER MERKEZİ

 Gastroskopi ve kolonoskopi işlemleri ile mide ve bağırsak hastalıklarında erken 
teşhisin mümkün olduğunu belirten Gastroenteroloji Uzmanı Dr. Özgür Ecemiş, 
“Gastroskopi ile H. pilorinin varlığının araştırılması, mide kanamasının tanı ve 
tedavisi, darlıkların genişletilmesi, yabancı cisim çıkarılması, polip çıkarılması 
da yapılabilmektedir. Kolonoskopi ile de kalın bağırsaklar ve ince bağırsakların 

son kesiminin tüm hastalıklarının tanısı konulabilir” dedi.

Şekil hafızalı implantlar, iyileşme sürecini hızlandıracak 
KARABÜK Üniversitesi'nde 

görevli öğretim üyesi hazırladığı 
“Kemik İçin Şekil Hafızalı İskele 
Tasarımı ve Üretimi” projesiyle 
geleneksel implantların deza-
vantajlarını en aza indirmeyi ve 
hastaların iyileşme sürecini hız-
landırmayı hedefliyor. 

Biyomedikal Mühendisliği 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Daver Ali, TÜBİTAK 3501 Kari-
yer Geliştirme Programı çerçe-
vesinde “Kemik İçin Şekil Hafıza-
lı İskele Tasarımı ve Üretimi” 
projesini hazırladı. 

TÜBİTAK 3501 projesi, bilim 
dünyasında önemli bir yeniliğe 
imza atmayı hedefliyor. Proje, 
özellikle kemik dokusunun iyi-
leşmesi sürecinde büyük bir po-
tansiyel taşıyor. 

Proje bünyesinde kemik ona-

rımını desteklemek amacıyla şe-
kil hafızalı malzemeler kullanıla-
rak, biyomühendislik alanında 
yeni nesil implant tasarımı ve 
üretimi gerçekleştirilecek olup 
bu yeni nesil iskeleler, kemik do-
kusunun hızlı ve etkili bir şekil-
de iyileşmesine yardımcı olacak. 

Karabük Üniversitesi Biyome-
dikal Mühendisliği Bölümü Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Daver Ali 
,”Projemiz 3501 Kariyer Geliştir-
me Programı çerçevesinde TÜBİ-
TAK tarafından desteklenmiştir. 
Geleneksel implantların uygula-
masında, ortopedist yarayı im-
plantın boyutlarına göre açıyor. 
İmplant ne kadar büyükse, açıla-
cak yarada o kadar büyük oluyor. 
Bu yüz bölgesi, çene kemiği gibi 
bölgelerde olduğunda hem iyi-
leşme süresi açısından hem este-

tik açısından hastayı rahatsız 
edebilir. Son zamanlarda bu de-
zavantajı minimuma indirmek 
için şekli hafızalı implantlar kav-
ramı ortaya çıkmıştır. Şekli hafı-
zalı implantları uygulamadan 
önce kısaltabiliyoruz, kompakt 
hale getirebiliyoruz. İmplantın 
nihai hali 20 mm ise, biz bunu 
10 mm ve bazen 5 mm'ye kadar 
küçültüp o şekli implant edebili-
yoruz. Bu durumda da açılacak 
yaranın boyutu küçülmüş oluyor. 
Bu hem iyileşme süresini hızlan-
dırıyor ve hem estetik açısından 
hastaya avantaj sağlıyor.” ifade-
lerini kullandı. 

Projenin temel amacının şekli 
hafızalı implantların mekanik 
özelliklerini ve şekil geri kazan-
ma kapasitelerini etkileyen fak-
törleri araştırmak olduğunu be-

lirten Ali, “Biz de bu projede şek-
li hafızalı implantlar üzerinde 
çalışıyoruz. Şekli hafızalı im-
plantların hem mekanik özellik-
lerini hem şekil geri kazanma 
kabiliyetlerini birçok faktör etki-
liyor. Bu faktörlerden geometrik 
parametreler ve malzeme başta 
olmak üzere söyleyebiliriz. Biz 
geometrik parametrelerin etkisi-
ni incelemekteyiz. Proje ekibi-
miz bir araştırmacı akademisyen 
hocamız, bir bursiyerden ve ben 
yürütücü olarak oluşmaktadır. 
Projemiz simülasyon ve üretim 
aşamalarından oluşmaktadır. Si-
mülasyon ve modelleme kısmını 
tamamlamış durumdayız. Üre-
timde de bazı ilerlemeleri kay-
dettik. Projemiz planladığımız 
şekilde devam etmekteyiz.” diye 
konuştu. HABER MERKEZİ

DR. Ayla Ünver Alçay, Türki-
ye’nin gıda ihracatında önemli bir 
tehdit oluşturan aflatoksin soru-
nuna dikkat çekerek özellikle Av-
rupa Birliği’nin (AB) Türkiye’den 
ithal edilen kuru incir ve fındık 
gibi ürünlerde yüksek düzeyde af-
latoksin tespit ederek iade ettiğini 
belirtti. Bu durumun hem halk 
sağlığı hem de Türkiye’nin uluslar-
arası ticaretteki itibarını ciddi şe-
kilde tehdit ettiğini söyleyen Dr. 
Alçay, "Bu yalnızca ekonomik bir 
mesele değil, aynı zamanda insan 
sağlığını doğrudan ilgilendiren bir 
krizdir. Aflatoksin riski kansere 
yol açıyor" dedi. HABER MERKEZİ

Aflatoksin  
riski  

kansere  
yol açıyor 
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YALOVA'NIN Altınova ilçesinde 
eşi Semiha Sözer'i uçurumdan iterek 
öldürdüğü iddia edilen sanık Erdal 
Necip Sözer'in yargılanmasında mah-
keme, suçlamaları reddeden kocaya 
ağırlaştırılmış müebbet hapis cezası 
verdi. 

24 Ocak 2023 tarihinde Altınova 
ilçesi Soğuksu köyü Ballıkaya mevki-
sinde, Semiha Sözer (34), yanında eşi 
Erdal Necip Sözer (41) varken yakla-
şık 20 metre yükseklikten düşmesi 
sonucu olay yerinde hayatını kaybet-
mişti. Eşi ifadesinde, fotoğraf çektir-
mek için kayalıklara çıktıklarını söy-
lemişti. Şüphe üzerine kurulan bilir-
kişi heyeti olayın intihar ya da kaza 
sonucu olmadığını, maktulün itilmek 
suretiyle ölümüne sebebiyet verildiği 
kanaatine varmış, sonrasında ise sa-
nık olaydan 15 ay sonra tutuklanmış-
tı. 

"Eşe karşı kasten öldürme" su-
çundan ağırlaştırılmış müebbet hapis 
cezası istenen tutuklu sanık Erdal 
Necip Sözer'in, Yalova 2. Ağır Ceza 
Mahkemesi’nde yargılanmasına de-
vam edildi. Davanın 3'üncü duruşma-
sında anne Selma Dursun, sanık avu-
katının savunmasına tepki gösterdi. 
Savunmada kızının sürekli hasta ol-
duğunun iddia edildiğini anlatan 
Dursun, uçurum kenarına kızının o 
saatlerde neden götürüldüğünü sor-
du. Dursun, kızının evliliğini sürdür-
mek için çaba harcadığını da anlattı. 

Sanık Erdal Necip Sözer ise eşinin 
itilerek düştüğüne dair hazırlanan bi-
lirkişi raporlarını reddettiğini söyle-
di. Sözer, tahliyesini talep etti. 

Daha sonra duruşmaya ara veren 
mahkeme heyeti, sanığın ağırlaştırıl-
mış müebbet cezasına çarptırıldığını 
açıkladı. 

Duruşma sonrasında açıklamalar-
da bulunan anne Selma Dursun, "Al-
lah'ın izniyle adalet bulundu. Bütün 
deliller açık olarak ortaya koyuldu. 
Çocuğun ses kayıtları, whatsapp gö-
rüşmeleri. Ben bizzat olayın şahidi-
yim. Evine gitmiş görüşmüşüm. Biz 
hep iyi niyetle yeni evliler, toparlanır 
diye düşündük. Bu da yurt dışından 
öyle olur, böyle olur dedik ama ada-
mın maalesef değişik eğilimleri var-
mış" dedi. 

Avukat Eyyüp Kaplan ise bekle-
dikleri bir karar çıktığını belirterek, 
"İlk günden bugüne kadar bunu söy-
ledik. Hak neyse doğru neyse yerini 
bulsun. Adaletin tecelli ettiğini düşü-
nüyoruz. Üst mahkemelerde de kara-
rın bozulacağını düşünmüyoruz" 
diye konuştu. HABER MERKEZİ

Eşini uçurumdan 
iterek öldüren  

kocaya  
ağırlaştırılmış 

müebbet 

DENİZLİ-MUĞLA yolunda gizli 
buzlanma nedeniyle meydana ge-
len kazada 66 yaşındaki adam ha-
yatını kaybetti. 

Kaza, dün sabah saatlerinde De-
nizli-Muğla karayolunda medyana 
geldi. Edinilen bilgiye göre; Muğ-
la’nın Menteşe ilçesine bağlı Esen-
çay Mahallesi'nden Denizli’nin Kale 
ilçesine doğru yola çıkan Hüseyin 
Sucu (66) idaresindeki araç, yolda-
ki gizli buzlanma nedeniyle kont-
rolden çıktı. Savrulan araç takla 
attı. Kazayı görenlerin ihbarı üzeri-
ne olay yerine itfaiye, jandarma ve 
sağlık ekipleri sevk edildi. Jandar-
ma ekipleri tarafından yolda gü-
venlik önlemi alınırken, ağır yaralı 
olarak kurtarılan Hüseyin Sucu 
sağlık ekiplerince ilk müdahalesi 
olay yerinde yapıldıktan sonra Kale 
Devlet Hastanesi’ne kaldırıldı. 

Hastanede yapılan tün müdaha-
lelere rağmen kurtarılamayan Hü-
seyin Sucu, hayatını kaybetti. Yaşlık 
adamın cansız bedeni adli tıp mor-
guna kaldırıldı. Kazada hayatını 
kaybeden Hüseyin Sucu’nun Deniz-
li’nin Kale ilçesine alış veriş yap-
mak ve borçlarını ödemek üzerine 
yola çıktığı öğrenildi. Kaza ile ilgili 
soruşturma başlatıldı. HABER 
MERKEZİ

Gizli buzlanma  
kazaya neden  

oldu: 1 ölü 

Başakşehir'de bir iş yerine 
motosikletliler tarafından si-

lahlı saldırı düzenlendi. Silahlı 
saldırıyı düzenleyen 3 zanlı, 
Fatih'te takip edilen şüpheli 

aracın durdurulmasının ardın-
dan yakalandı. 

Başakşehir'de iş yerine silahlı saldırı  
düzenleyen zanlılar polis takibinde yakalandı 

Çanakkale'de iki kamyonet çarpıştı: 1 ölü, 1 yaralı 
ÇANAKKALE'NİN 

Ezine ilçesinde iki 
kamyonetin çarpıştığı 
trafik kazasında 1 kişi 
hayatını kaybetti. Bir 
kişi ise yaralandı. 

Kaza, saat 10.30 
sıralarında Ezine ilçe-
si çıkışındaki Üsküfçü 
kavşağında meydana 
geldi. Hasan Evin ida-
resindeki 17 ADZ 869 
plakalı kamyonet, 
Tuncay Bilgin yöneti-
mindeki 17 ADJ 283 
plakalı kamyonet ile 
çarpıştı. Kazayı gören 
diğer sürücüler duru-
mu polis ve sağlık 
ekiplerine bildirdi. 
Kazada 17 ADJ 283 
plakalı kamyonet sü-
rücüsü Tuncay Bilgin 
olay yerinde hayatını 

kaybetti. 17 ADZ 869 
plakalı kamyonet sü-
rücüsü Hasan Evin ise 
yaralandı. Sağlık 
ekiplerinin olay ye-
rindeki müdahalesi-
nin ardından yaralı 
Hasan Evin ambulan-
sla Ezine Devlet Has-
tanesinde tedavi altı-
na alındı. Yaralının 
hayati tehlikesinin 
bulunmadığı öğrenil-
di. 

Savcılık ve olay 
yeri inceleme ekiple-
rinin incelemesinin 
ardından Tuncay Bil-
gin'in cenazesi Ezine 
Devlet Hastanesi 
morguna kaldırıldı. 

Polis kazayla ilgili 
inceleme başlattı. 

HABER MERKEZİ

Kahvehaneye  
sahte içki  

operasyonu:  
2 gözaltı 

AKSARAY'DA bir kahvehane-
ye operasyonu düzenleyen jan-
darma, sahte içki ve uyuşturucu 
haplarla birlikte 2 şahsı suçüstü 
yakaladı. Operasyon, şehir mer-
kezinde bir kahvehaneye yönelik 
gerçekleştirildi. Edinilen bilgiye 
göre, uyuşturucuyla mücadele 
çerçevesinde çeşitli çalışmalar 
yapan İl Jandarma Komutanlığı 
Kaçakçılık ve Organize Suçlarla 
Mücadele (KOM) Şubesi ekipleri 
bir kahvehanede sahte içki imal 
ve ticareti yapıldığı bilgisine ulaş-
tı. Bunun üzerine Aksaray Cum-
huriyet Başsavcılığı koordinesin-
de harekete geçen ekipler belirle-
nen adresi 2 gün boyunca takibe 
aldı. Teknik ve fiziksel olarak ger-
çekleştirilen takibin ardından ye-
terli delile ulaşan jandarma ekip-
leri operasyon için düğmeye bas-
tı. Kahvehaneye yönelik gerçek-
leştirilen operasyonda S.B. ve İ.İ. 
isimli şahıslar yakalanarak gözal-
tına alınırken, yapılan aramalarda 
30 litre sahte içki, 10 adet uyuş-
turucu hap, 8 adet alkol üretimi 
ve damıtma işleminde kullanılan 
malzeme, 1 adet uyuşturucu içme 
aparatı ele geçirildi. Gözaltına alı-
nan şahıslar sorgulanmak üzere İl 
Jandarma Komutanlığına götürü-
lürken olayla ilgili Aksaray Cum-
huriyet Başsavcılığınca tahkikat 
başlatıldı. HABER MERKEZİ

BURSA'DA KOM 
polisi yaptığı ope-
rasyonda 9'u üretil-
mesi ve satışı yasak 
olan otomatik silah 
olmak üzere, 419 
adet ruhsatsız ta-
banca ile 19 bin 550 
fişek ele geçirdi. Ka-
çak silahları kirala-
dığı otomobille Bur-
sa'ya getiren bir kişi 
polis tarafından ya-
kalanırken şahsın 
kendini kamufle et-
mek için ailesiyle 
birlikte geldiği be-
lirtildi. 

Bursa İl Emniyet 
Müdürlüğü Kaçakçı-
lık ve Organize Suç-
larla Mücadele Şube 
Müdürlüğü Organi-
ze Suçlar Büro 
Amirliği ekipleri, 'Ruhsatsız Silah 
İmal ve Ticareti' suçuna yönelik 
operasyon düzenledi. İl dışından 
Bursa'ya çok fazla sayıda ruhsat-
sız tabanca sevkiyatı yapılacağı 
bilgisini alan ekipler, teknik ve fi-
ziki takibe başladı. D.Ö. isimli 
şüpheli şahsın Bursa dışından ki-
raladığı araç ile suçu kamufle et-
mek ve dikkat çekmemek amacıy-
la eşi ve çocuklarını yanına alarak 

ve alternatif güzergahlar kullana-
rak Bursa'ya geldiği belirlendi. 
Polis ekipleri Bursa'ya gelen aracı 
İnegöl girişinde durdurdu. Yapı-
lan aramada aracın bagaj kısmın-
da satışa hazır ayrı ayrı paketlen-
miş toplamda 150 adet tabanca 
yakalandı. Dana önce de benzer 
suçlardan çok sayıda suç kaydı 
bulunan şüpheli D.Ö., çıkarıldığı 
mahkemece tutuklandı. 

Ayrıca, 2024 yılı içerisinde 

Bursa İl Emniyet Müdürlüğü Ka-
çakçılık ve Organize Suçlarla Mü-
cadele Şube Müdürlüğü Organize 
Suçlar Büro Amirliği tarafından 
yürütülen 'Ruhsatsız Silah İmal ve 
Ticareti' operasyonunda 419 adet 
ruhsatsız tabanca, 9 adet özellik 
arz eden (vahim) silah, 19 bin 
550 adet farklı çaplarda fişek ele 
geçirildi. Yapılan operasyonlarda 
toplam 37 şüpheli şahıs tutuklan-
dı. HABER MERKEZİ

ZANLILARIN ev ve işlerinde yapılan aramalarda 
bir miktar uyuşturucu madde ve silahlı saldırıda kul-

lanılan motosiklet ele geçirildi. Operasyonlarda gözal-
tına alınan 4 kişi adliyeye sevk edildi. 

Edinilen bilgiye göre olay 28 Aralık Cumartesi 
günü Başakşehir İkitelli Mahallesi'nde saat 02.05'te 

meydana geldi. Motosikletli şahıslar bir iş yerine yö-
nelik silahlı saldırı düzenledi. Şüpheliler saldırının ar-
dından motosikletle olay yerinden kaçarak uzaklaştı. 

Kısa sürede harekete geçen polis ekipleri şüphelilerin 
yakalanmasına yönelik çalışma yaptı. Şüphelilerin 

kimlikleri tespit edildi. Y.M., B.G. ve B.A. isimli şüpheli-
ler 01 Ocak Çarşamba günü Fatih Tahtakale Mahalle-
si'nde bir aracın takip edilmesinin ardından yakalan-

dı. Araçta yapılan aramalarda; 6 kilo 500 gram narko-
tik madde, 2 kilogram kokain maddesi, 2 hassas tera-

zi ele geçirildi. Çalışmaların devamında şüphelilerin 
evlerine aynı gün operasyon gerçekleştirildi. S.İ. isimli 

şüpheli yakalanırken, adreste yapılan aramalarda; 
500 gram marihuana, 10 gram afyon sakızı, saldırıda 
kullanılan motosiklet, 1 tabanca, 10 fişek ele geçirildi. 
Yakalanan zanlılar işlemlerinin ardından adli makam-

lara sevk edildi. HABER MERKEZİ

Bursa'da büyük silah 
operasyonu 
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BM eski Filistin Özel Raportörü Michael Lynk,Filistin’de devam eden soykırım ve işgalin geleceğihakkında düşüncelerini AA analiz için kaleme aldı.***2024 yılında dünyada özellikle de Orta Do-ğu'da çoğu 12 ay önce öngörülemeyen bir dizi olayyaşandı. İsrail'in Gazze'deki acımasız soykırımınındevam etmesi, Hizbullah'ın savaş alanında yenil-mesi ve Lübnan'daki yıkım, Suriye'de BeşşarEsed'in devrilmesi, İran'ın tecrit edilmesi, DonaldTrump'ın ikinci kez Amerika Birleşik Devletleri(ABD) Başkanı seçilmesi ve Uluslararası Adalet Di-vanı (UAD) ile Uluslararası Ceza Mahkemesi'nin(UCM) bir dizi ufuk açıcı kararı, yaşanan olaylar-dan yalnızca bazıları. Tüm bu olaylar, 2025 yılındaFilistin'in geleceğiyle ilgili tahminleri zorlaştırsadahi, ihtiyatı elden bırakmadan ve tecrübelerimedayanarak 6 farklı öngörüde bulunmak mümkün.Mevcut duruma bakıldığında, 2025 yılında İs-rail, Trump'ın da desteğiyle Filistin'i işgaline de-vam edecek gibi gözüküyor. Trump'ın, Dışişleri Ba-kanlığı, İsrail Büyükelçiliği ve iki bölgesel elçilikdahil Orta Doğu'ya dair yaptığı önemli atamalarıİsrail'in aşırı sağcı milliyetçi hükümetine diploma-tik bir jesttir. Trump'ın siyasi içgüdüleri tamamengüçlü olana saygı duymak ve zayıf olanı aşağıla-mak üzerine kuruludur. Seçilmiş ABD başkanınınİsrail'e Filistin'le ilgili dayatabileceği tek kısıtlamaise Filistin devletinin varlığını açıkça talep edenSuudi Arabistan ile önemli bir anlaşma arayışın-dan kaynaklanabilir.

Tüm bu etmenler göz önüne alındığında, ger-çek bir Filistin devleti her zamankinden dahauzakta gözüküyor. 2025 yılında ne yazık ki dahafazla Filistin toprağına el konulacak, daha fazla ya-sadışı yerleşim inşa edilecek ve halihazırda rekorseviyelerde olan yerleşimci şiddeti daha da arta-cak. Trump, İsrail Başbakanı Binyamin Netanya-hu'nun Batı Şeria'nın bazı bölgelerini resmen ilhaketmesine karşı çıkıyor gibi gözükse de, aslında İs-rail'in fiili ilhakı engellenmeden devam ediyor.2025 yılında ise Filistin yönetiminin yaşanan süre-ci kendi lehine şekillendirme kabiliyeti muhteme-len daha da azalacak gibi görünüyor. Tıkanmış du-rumda olan barış sürecine gelecek olursak, Filis-tinliler uzun zamandır bir kavşakta bekliyorlar, fa-kat buradaki kırmızı ışık hiç değişmedi ve hala daFilistinliler için kırmızı yanmaya devam ediyor.Gazze'ye yönelik soykırım nihayet resmi birateşkes ile Filistinli tutukluların ve İsrailli rehinele-rin serbest bırakılmasıyla sona erecek. Ancak, aç-lık, bulaşıcı hastalıklar, çöken ekonomi ve harapolan şehir Filistinlilerin hayatını etkilemeye devamederken Gazze'de toplu insan ölümleri ve yaşananbüyük acılar devam edecek. Hamas tamamen ye-nilmeyecek, ancak kısa vadede büyük bir darbe al-mış durumda. İsrail, kuzeyde yerleşim yerleri inşaetmek ve Gazze'nin geri kalanını yerleşimcilerinyönetmesi için diretecektir ki Trump buna izin ve-rebilir. Bir başka büyük sınav da Gazze'nin yenideninşası için gereken 40-60 milyar doların toplanma-sı olacaktır. Körfez ülkeleri karşı çıktıkları bir sava-şın sonucunda çıkan maliyetin aslan payını öde-meye direnecektir. Bu ise Trump ve Körfezdeki

müttefikleri arasında gerilim yaratabilir.Birleşmiş Milletler (BM), Filistin konusunda2025 yılında tehlikeli sınavlarla karşı karşıya kala-cak. İsrail'in Filistin'deki işgalini tamamen sona er-dirmesi için Genel Kurul tarafından belirlenen biryıllık süre önümüzdeki eylül ayında doluyor ve İs-rail ile ABD bu karara karşı gelmeye kararlı. Bununyanı sıra İsrail, Trump'ın da desteğiyle, Levant böl-gesindeki Filistinli mültecilere eğitim, sağlık vesosyal hizmetler sağlayan BM kuruluşu Yakın Do-ğu'daki Filistinli Mültecilere Yardım ve BayındırlıkAjansı'nı (UNRWA) dağıtmaya çalışıyor. 2025 yılın-da Avrupa ve Arap Dünyası'nın önündeki en bü-yük zorluk, BM'yi, BM'nin siyasi gündemindeki eneski unsur olan Filistin konusunu çözüme ulaştır-ma hedefini ve organizasyon bünyesindeki en bü-yük ajansın korunmasını savunup savunmayacak-ları olacaktır.2025 yılında İsrail'in, hamisi olan ABD ile ilişki-si derinleşse dahi diplomatik izolasyonu devamedecektir. İsrail'in özellikle Genel Kurul ve İnsanHakları Konseyi olmak üzere BM'deki aykırı konu-mu, Filistin'de süren 57 yıllık işgali, Filistinlilerinkendi kaderini tayin etme hakkını inkar etmesi veuluslararası hukuku kötüye kullanması nedeniyledaha da kötüye gidecek ve İsrail BM bünyesindedaha çok oy kaybedecektir. UCM tarafından Netan-yahu ve eski Savunma Bakanı Yoav Gallant hakkın-da çıkarılan tutuklama emri, 1998 Roma Statüsü-nü imzalayan devlet başkanlarının kendisiyle gö-rüşmeyi reddetmesiyle İsrail'i siyasi olarak yalnız-laştıracaktır. İnsan hakları ihlallerine tepki olarak,İsrail ile yapılan çeşitli ticaret ve işbirliği anlaşma-

larının yeniden gözden geçirilmesi yönünde Avru-pa'da baskılar artacaktır. Filistin'e ilişkin uluslar-arası hukukun rolü 2025 yılında daha da önemlihale gelecektir. UAD ve UCM'nin 2024'teki imzakararlarından sonra, Oslo sürecinin gözden düş-müş ama hala çok canlı reelpolitik yaklaşımınınyerine, Filistin'de barışı sağlamaya yönelik hak te-melli bir yaklaşımda ısrar etmek için büyüyen birhareket görmemiz muhtemeldir. Uluslararası AfÖrgütü ve İnsan Hakları İzleme Örgütü'nün yayın-ladığı soykırım raporlarının yarattığı ivme BM ko-ridorlarında ve Dışişleri Bakanlıklarında yankılan-maya devam edecektir. Ancak tersine esen rüzgar-lar da olacaktır. ABD Senatosu'ndaki Cumhuriyet-çiler, Netanyahu hakkında tutuklama emri çıkardı-ğı için UCM'ye yaptırım uygulamaya kararlı. Bu daRoma Statüsü'ne üye 124 devletin, özellikle de Av-rupa'nın güçlü bir savunma yapması gerektiği an-lamına geliyor. 2024 yılında olduğu gibi 2025 yılın-da da beklenmedik sürprizler yaşanabilir. Önü-müzdeki yıl Filistinliler için karanlık zamanlar de-vam edecek gibi gözükse de, Gazze'deki savaş aynızamanda özellikle gençler arasında cesur düşünceve eylemlere ilham vermeye devam edecek küre-sel bir dayanışma hareketini ateşledi. Bu sürecinkalıcı etkileri asla küçümsenmemelidir.
[Michael Lynk, Western Üniversitesi, Lon-

dra, Ontario, kanada'da Emeritus Hukuk Pro-
fesörüdür. 2016-2022 yılları arasında BM işgal
altındaki Filistin topraklarındaki insan hakla-
rından sorumlu 7. Özel Raportörü olarak gö-
rev yapmıştır.]

2025 yılında Filistin'in 
geleceği nasıl şekillenecek

2025'te Filistinliler için karanlık zamanlar devam edecek gibi gözükse de Gazze'deki savaş aynı zamanda özellikle
gençler arasında cesur düşünce ve eylemlere ilham vermeye devam edecek küresel bir dayanışma hareketini ateşledi

“HAk ve halk” çok mühim iki kav-ram ve hayatımızın mihenginde yer al-ması gereken iki husus.“Hak ve halk” kavramlarını en çokkimler gündeme alır?Siyasetçilerin dilinde bu iki kavramıçok duyarsınız. “Halka hizmet, Hakk’a
hizmettir.” Hak ve halk için çıktık
yola.”  “Hakk’ın ve halkın yanında.” Butür söylemlerin söylenmesinden daha

çok uygulamada bunların tecelli etmesidaha mühimidir.Ben Hakk’ı ve halkı elbette esas al-mış bir insanım. Siyasetçi değil, yalnızcabir Müslümanım.
“Gerçek Müslüman Hak ve halk

yanında yer alır.”Ancak öncelikli olan Hak’tır. 

Hak’tan asla ayrılma. Bazen halktanayrılsan da Hak’tan asla ayrılma.Halk’tan bazen ayrı düşünebilir veçoğunluğa uymayabilirsin. Çünkü ço-ğunluğun doğru yolda olacağına dairbir kefillik ve garanti yok. Kimse halkınher zaman doğru yolda ve sırat-ı müsta-kim üzere olduğuna dair garanti vere-mez ve buna kefil olamaz.
Hatta, halk çoğunluğu, çoğunlukla

yığındır. Bir sağa-bir sola gider. Nere-
ye çekersen oraya gider. Halk çoğunlu-ğu ölçü olamaz. Halk ölçü olmadığı vebazen de insana çok ters geldiği zamanuzak diyarlara ve inzivaya çekilmek isti-yorum.  Evet, bazen bu toplumdan uzak biryere inzivaya çekilme ve huzur bulmayönünde düşüncelerim olsa da halktan

ayrılmamayı Dinimiz İslam’ın ve Özü-mün bir gereği biliyorum. İslam Dini ve
dinimizin kitabı Kur’an bunu emredi-
yor ve “halk içinde kalarak ıslahatçı
olmayı beyan ediyor.” Ve Sevgili Pey-gamber Efendimiz (asm) Hazreti Mu-hammed, Biricik Önderimiz her daimhalkın arasında olmuştur. Peygamberlikgelmeden önce inzivaya ve tefekküreçekilmiş olsa da Nübüvvet ve Peygam-berlik yılları tamamıyla halkın arasındageçmiştir. Yani belki bir müddet inzivave tefekküre dalmak şeklinde halktankısa süreli ayrılmak mümkün olsa datekrar dönüş halkın arsına olmalıdır.Ancak Hak’tan asla ayrılmak sözkonusuolamaz.Yine yazımın sonunda konumuz ilealakalı bir şiirime yer veriyorum. 

HAk’TAN AYRILMA“Hak ve halk” hakkında kafa yor, iyi düşün."Halk ne der" deme, "Hak ne der" diye düşün.Hakk’ın rızasını kazanmak olsun, işin gücün.Halk'tan ayrılsan da asla Hak'tan ayrılma!Halk kıymet bilmese de Hak kıymet bilir.İman sahipleri şu gerçeği elbet bilir.Hak'tan ayrılmayı sanki kıyamet bilir.Halk'tan ayrılsan da asla Hak'tan ayrılma!Hak tek ölçüdür, halk asla ölçü olamaz.Hak'tan kuvvet almayan güçlü olamaz.Hak sabittir, ayrılması, göçü olamaz.Halk'tan ayrılsan da asla Hak'tan ayrılma!Sürelidir elbette bu Dünya’da kalış.Her daim hem halk, hem de Hak için çalış.Şu gerçeği hiç aklından çıkarma, alış.Halk'tan ayrılsan da asla Hak'tan ayrılma!Halk'tan ayrılsan da asla Hak'tan ayrılma!Vesselam
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Adana Damızlık Sığır Yetiştiricileri 
Birliği Başkanı Yaşar Kahya, Tarım ve 
Orman Bakanlığının yapılan sözleş-
melere göre çiğ sütte belirlenen 17,15 
liranın üreticiye verilmesini istediğini 
belirterek, buna ilave olarak soğutma 
ve nakliye giderlerinin de sanayiciden 
alınması gerekliliğine vurgu yaptığını 
söyledi. 

Sanayicinin de bu bedeli ödemek 
istemediğini vurgulayan Kahya, şöyle 
konuştu: 

"Şu anda Adana'da günlük süt top-
lama maliyetimiz litre başına 2 lira ci-
varında. Dört ayrı bölgeye 150 kilo-
metreye süt toplamak için araç gön-
deriyor, süt topluyoruz. Yani benim 
vatandaşa 17,15 ödemem için 19 lira-
ya satmam lazım. O da mümkün değil. 
Yani şu anda bir belirsizlik var. Ne ola-
cağını bilmiyoruz. Bakalım yetkililerle 
görüşmeye devam ediyoruz. Üretici 
17,15 lirayı istiyor, üzerine toplama 
maliyetini ekleyince bizim sanayiciye 
19 liraya vermem lazım. Sanayici de 
'19 liraya almam' diyor. Böyle bir sı-
kıntımız var şu anda. Yetkililerle görü-
şüyoruz. Bakalım nasıl bir çözüm ola-
cak, önümüzdeki günlerde belli olur." 

Konyalı süt üreticileri 
Konya Damızlık Sığır Yetiştiricileri 

Birliği Başkanı Edip Yıldız isegeçen 
hafta Tarım ve Orman Bakanlığı Hay-
vancılık Genel Müdürü ve Yardımcı-
sı'nın Konya'ya geldiğini ve toplantı 
yaptıklarını söyledi. 

Bakan İbrahim Yumaklı'nın, Ulusal 
Süt Konseyi tarafından belirlenen 
17,15 liranın üreticiye ödenmesi nok-
tasında ısrarcı olduğunu öğrendikleri-
ni dile getiren Yıldız, bu durumun sa-
nayiciye de iletildiğini kaydetti. 

Şu anda devletin bu konuya müda-
hil olduğunu belirten Yıldız, şöyle de-
vam etti: 

"Uygulamada nasıl olur onu da bir 

iki hafta içinde belli olur. Zaten 17,15 
lira yeterli bir rakam değil ama yine 
de önceki fiyata göre biraz nefes aldı-
rır ama bu rakamın kesinlikle öden-
mesi gerekir. Memlekette her şeyin ne 
kadar arttığını hepimiz beraber gör-
dük değil mi? Süte gelince yüzde 17... 
O da uygulayalım mı, uygulamayalım 
mı? Bence bunu düşünmek bile sana-
yici tarafından ayıp ama öyle de bir 
gerçeğimiz var, nakliye işin içine girin-
ce bu fiyat da onlara yüksek geliyor 
ama bunun bir yolunu bulmak lazım 
çünkü başka türlü hayvancılık gerçek-
ten iyi olmayacak süreçte. Fazla sütün 
Et Süt Kurumu tarafından piyasadan 
çekilip süt tozu yapılması da olabilir." 

Kayserili süt üreticileri de çözüm 
istiyor 

Kayseri Damızlık Sığır Yetiştiricile-
ri Birliği Başkanı Günay Çakı daTarım 
ve Orman Bakanlığının 17,15 liranın 
süt üreticisine eksiksiz ödenmesini ve 

toplama maliyetlerinin sanayici tara-
fından karşılanmasını istediğini söyle-
di. 

Adana'da süt toplama maliyetinin 
2 lira, Konya'da 1 lira ve batı illerinde-
ki maliyetlerin daha düşük olduğunu 
aktaran Çakı, şöyle konuştu: 

"Mesela bazı yerlerde 40 kuruşa 
anlaşma sağlanmış toplama maliyet 
olarak. Bu her yöreye göre değişiyor. 
Mesela bir çiftlik var. Bunlar 17,15 li-
raya verebilir, tamam, Bakanlığın de-
diği tutabilir. Ama bir araç çıktı. Topla-
dığında bunun bir maliyeti soğutma 
maliyeti var. Toplama maliyeti var. 
17,15 üzerine koyacaklar bu maliyeti. 
Üreticinin eline 17,15 lira geçmesini 
Bakanlık istiyorsa bunun bir yolu var. 
Arz fazlası süt varsa bunu Bakanlığı-
mız Et Süt Kurumu üzerinden alsın, 
işlesin. Yani bunu alsın, toz yapsın. 
Kendi bünyesinde bir üçüncü ülkeye 
hibe de verir, satabilir. Kamu kurum-

larında değerlendirebilir." 
Çakı, sanayicinin haklı olarak fazla 

sütü almak istemediğini vurgulaya-
rak, "Bu durumda üretici elindeki 
sütü ne yapsın ucuz da olsa verme ça-
bası içine giriyor. Şu anda bir belirsiz-
lik var. Et Süt Kurumunun fazla sütü 
alması halinde sanayici de ham mad-
deye ihtiyacı olacak ve bu sefer ortaya 
konulan parayı verecek. Sanayici 'Sütü 
almıyorum, bırakıyorum' dediği bir 
yerde üretici ne yapabilir?" dedi. 

Yeterli olmamakla birlikte 17,15 li-
ranın eline geçmesi halinde süt üreti-
cilerinin bir nebze olsun nefes alaca-
ğını anlatan Çakı, "Yeme bakın, petro-
le bakın, paranın maliyetine bakın, de-
mire bakın. Demir kullanıyor süt üre-
ticisi birçok aşamada. Aslında üretici-
nin tam istediği bir rakam değil ama 
bu rakamı verseler biraz daha maliye-
tine üretimle işlerini sürdürebilir." 
diye konuştu. HABER MERKEZİ

MEMUR Sendikaları Konfederasyonu 
(Memur-Sen) Genel Başkanı Ali Yalçın, “Mev-
cut açıklanan rakamlar gerçekten izah edile-
bilir değil. 2025 Ocak itibariyle 6 aylık ilk tek-
lifimiz olan yüzde 15 zam ve yüzde 10 refah 
payı kısmıyla beraber başlamalıydı. Onun için 
bir an önce memur ve memur emeklisine re-
fah payı verilmeli” dedi. 

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verileri-
ne göre 2024 yılında enflasyon yüzde 44,38 
olarak gerçekleşti. Böylece yıl sonu enflasyon 
rakamı, Merkez Bankası'nın yüzde 44'lük he-
definin biraz üzerinde gelmiş oldu. Aralık 
ayında enflasyon aylık bazda yüzde 1,03 ile 
beklentilerin altında geldi. Enflasyon rakam-
ları ile birlikte memur ve emeklilerin zam 
oranı netleşti. Emekliler, 6 aylık enflasyon 
olan yüzde 15,75'lik zam hakkı elde etti. Me-
murların zam oranı ise yüzde 11,54 olarak 
hesaplandı. Memur-Sen Genel Başkanı Ali 
Yalçın, düzenlediği basın açıklamasında yapı-
lan maaş artışının yetersiz olduğunu ve me-
mur ve memur emeklisine refah payı veril-
mesini talep etti. 

“Kamu görevlisi emeklilerinin artış 
oranı 11,54 fakat devletin alacakları için 
belirlediği değerleme oranı 43,93” 

Yalçın, 7 Dönem Toplu Sözleşmenin muta-
bakatsızlıkla sonuçlanması üzerine hakem 
kurulunun verdiği kararla 2025 Ocak ayı için 
yüzde 6 oranında zam kararlaştırdığını hatır-
latarak, “Kamu görevlisi emeklilerinin artış 
oranı bu durumda 11,54 olarak gerçekleşmiş 
gözüküyor. Devletin alacakları için belirlediği 
yeniden değerleme oranı 1 Ocak itibariyle 
MTV kamu tesisleri, vergi, harçlar, cezalar 
için yüzde 43,93. Bununla birlikte 1 yıllık sü-
reçte kira artış oranı yüzde 58,51, doğal gaz 
artış oranı yüzde 60, akaryakıt ve elektrik 
yüzde 40'ı bulmuş durumda. Raflardaki fiyat-
larındaki durum da bu anlamda aşağı değil. 
12 ayda yumurta yüzde 115 artmış durumda, 
pirinç yüzde 110, yağ yüzde 85, süt yüzde 70 
et yüzde 60 artmış durumda. Maaşlarımız 
daha artmadan ve elimize geçmeden market-
lerde planlı bir şekilde fiyat artışlarının yapıl-
dığını görüyoruz. Emekçi henüz maaşını al-
madan raflardaki zammı maruz kalmış du-
rumda” ifadelerini kullandı. 

“2025 yılının ocak ayı itibariyle yüzde 
15 maaş artışıyla yüzde 10 refah payıyla 
başlanması gerekirdi” 

Yalçın, zamların maaşlara oranla 4 kat 
daha fazla arttığını belirterek, “Memur-Sen 
olarak 2025 yılı için birinci döneme yüzde 15 
teklif etmiştik. Dolayısıyla yüzde 10 refah 
payı demiştik iki yıl için. Gelinen noktada 
2025 yılının ocak ayı itibariyle yüzde 15 
maaş artışıyla yüzde 10 refah payıyla başlan-
ması gerekirdi. Durum bizim tekliflerimizin 
doğruluğunu ortaya koyuyor. Enflasyon ar-
tarken maaşlarımızı adil ve makul seviyede 
arttırmak gerekiyorken ‘enflasyonu azaltmak 
için maaşları baskılayalım' yanlışında ısrarcı 
olunmasına anlam veremiyoruz” ifadelerine 
yer verdi. 

“Gelir vergisi sistemi adaletli bir şekil‐
de düzenlenmeli” 

Gelir vergisi sisteminde de adaletsizlik ol-
duğunu ifade eden Yalçın, “Yıllar içerisinde 
gelir vergisi matrahlarının adil ve makul sevi-
yede güncellenmemesinin mağduriyetini ça-
lışanlarımız yükleniyorlar. 2025'te birinci di-
lim vergi matrağı 158 bin lira, ikinci dilim ise 
330 bin lira olarak uygulanacak. Nisan-Mayıs 
ayında yüzde 20'lik dilime, Ekim-Kasım ayın-
da da yüzde 27'lik dilime girerek maaşların 
eriyeceğini öngörüyoruz. Yani bir taraftan fi-
yatlar artıyor, alım gücümüz azalıyor. Diğer 
taraftan maaşlarımızdaki kesinti artıyor. Har-
canabilir tutarımız azalıyor. Bu paradokstan 
acilen çıkılması gerekir. Gelir vergisi sistemi 
adaletli bir şekilde düzenlenmeli ve kamu gö-
revlerinin bu anlamda gelir vergisi yüzde 
15'e sabitlenmelidir” diye konuştu. 

“8. dönem toplu sözleşmenin Toplu 
Sözleşme kanunuyla tamamlanması im‐
kansızdır” 

Yalçın, Toplu Sözleşme Sistemi'nde de so-
runlar olduğunu sözlerine ekleyerek, “Kamu 
görevlilerinin de, kamu görevlileri sendikala-
rının da 4688 sayılı kanunun eksiklerinden 
ve yanlışlarından kurtulması gerekiyor. Onun 
için bu kanun sorunlu. Bu toplu sözleşme sis-
temi sorunlu. Çözüm üretmekten ziyade bu 
anlamda çözümü öteliyor. Adil temsile de im-
kan tanımıyor diye cümle kurmamızın nede-
ni bu. 8. dönem toplu sözleşmenin bu kanun-
la tamamlanması, kamu görevlilerinin ve 
emeklilerinin sorunlarına çözüm üretmesi 
imkansızdır. Bir ay içerisinde her şeyi çözme-
ye çalışacağınız bir takvim sıkışıklığında hiç-
bir şeyi konuşamaz hale geldiğiniz bir du-
rumdan bu kadar sorunu çözmeye çalışmak 
olağanüstü güç, olağanüstü yetenek gerekti-
riyor. Bu çok mümkün değil mevcut toplu 
sözleşme sistemi içerisinde. Zamanımız, im-
kanımız, fırsatımız varken gelin bu kanunu 
acilen değiştirelim” değerlendirmesinde bu-
lundu. HABER MERKEZİ

VESTEL Elektronik ve Vestel Be-
yaz Eşya Refinitiv (LSEG) ve S&P Glo-
bal'in çevresel, sosyal ve yönetişim 
(ÇSY) alanındaki yıllık listelerinde 
skorlarını yükseltti. Şirket, böylece 
dünyanın en iyilerinin yer aldığı A se-
viyesine ulaştı. 

Dünyanın önde gelen teknoloji 
üreticilerinden Vestel, hem beyaz 
eşya hem elektronik şirketlerinde 
sürdürülebilirlik skorlarını yükseltti. 
Refinitiv (LSEG) ve S&P Global’in 
uluslararası sürdürülebilirlik ile çev-
resel, sosyal ve yönetişim (ÇSY) de-
ğerlendirmelerinde en üst sıralara 
yükselen Vestel Elektronik ve Vestel 
Beyaz Eşya şirketlerinin elde ettiği 
bu başarının, sürdürülebilir bir gele-
cek inşasındaki kararlılığın bir gös-
tergesi niteliği taşıdığı belirtildi. 

Yapılan açıklamaya göre, uluslar-
arası sürdürülebilirlik değerlendir-
meleri kapsamında S&P Global’in 
2024 yılı listesinde Vestel Elektronik 

skorunu 69 puana, Vestel Beyaz Eşya 
ise 68 puana yükseltti. Değerlendir-
me sonucunda Vestel Beyaz Eşya ve 
Vestel Elektronik sektöründe öncü 
şirketlerden biri olma başarısını elde 
etti. Şirketlerin ÇSY risklerini ve fır-

satlarını yönetme becerilerini değer-
lendiren Refinitiv (LSEG) kuruluşu-
nun 2024 değerlendirmesine göre 
Vestel Elektronik yedi puanlık yükse-
lişle 85 puana, Vestel Beyaz Eşya ise 
iki puanlık yükselişle 84 puana ulaştı. 

Vestel’in her iki şirketi de elde ettik-
leri başarılar neticesinde dünyada 
ÇSY alanında en iyilerin yer aldığı A 
seviyesine yükseldi. 

Konuyla ilgili değerlendirmede 
bulunan Vestel CEO’su Ergün Güler, 
"Şirket olarak sürdürülebilirliği yal-
nızca bir hedef değil, iş yapış biçimi-
mizin temel taşı olarak görüyoruz. 
Tüm süreçlerimize entegre ettiğimiz 
sürdürülebilirlik stratejilerimizle 
çevresel ve toplumsal sorumlulukla-
rımızı başarıyla yerine getiriyoruz. 
Enerji verimliliği, yenilenebilir enerji 
kullanımı ve geri dönüştürülebilir 
malzemelerle ürettiğimiz ürünlerle 
global sürdürülebilirlik endekslerin-
de elde ettiğimiz bu önemli başarı, 
doğaya ve topluma olan katkı sağla-
ma taahhüdümüzün güçlü bir göster-
gesidir. Bu başarı, sürdürülebilir bir 
geleceğe olan inancımızı ve kararlılı-
ğımızı bir kez daha pekiştiriyor" ifa-
delerini kullandı.  HABER MERKEZİ

Memur-Sen Genel 
Başkanı Yalçın: “Bir 
an önce memur ve 
memur emeklisine 

refah payı verilmeli” 

Vestel sürdürülebilirlik skorlarını yükseltti 

Çiğ süt fiyatının 1 Ocak'tan itibaren 17,15 lira olmasına rağmen sanayicinin hangi fiyattan alaca-
ğı, toplama maliyetlerini kimin karşılayacağı gibi belirsizlikler sığır yetiştiricilerini düşündürür-
ken, birliklere göre en iyi çözüm yolunun piyasadaki fazla sütün Et Süt Kurumu aracılığıyla çekil-

mesi ve Bakanlığın üreticinin eline bu rakamın geçmesini sağlaması olduğu bildirildi. 

Antalya turizminde 2024 rekorlarla dolu bir yıl oldu 
AKDENİZ’İN gözde turizm mer-

kezi Antalya, 2024 yılında tüm za-
manların en yüksek ziyaretçi sayısı-
na ulaşarak yeni bir rekora imza 
attı. 

Antalya’ya 2024 yılında gelen 
turist sayısı geçtiğimiz yılın aynı 
dönemine göre yüzde 8 artarak 16 
milyon 925 bin 349’a ulaştı. Antalya 
Havalimanı’ndan giriş yapan 352 
bin 754 transfer yolcu sayısıyla bir-
likte 2024 yılında kente gelen top-
lam ziyaretçi sayısı 17 milyon 278 

bin 103 olarak kaydedildi. Bu ra-
kamla Antalya, bir yıl içinde ağırla-
dığı toplam ziyaretçi sayısı bakı-
mından tüm zamanların en yüksek 
seviyesine erişti. Yılın 12 aylık dö-
neminde Antalya’ya en çok turist 
gönderen ülkeler sıralamasında 
Rusya Federasyonu 3 milyon 909 
bin 960 ziyaretçi ile birinci, Alman-
ya 3 milyon 517 bin 589 ziyaretçi 
ile ikinci, İngiltere 1 milyon 574 bin 
167 ziyaretçi ile üçüncü sırada yer 
aldı. İngiltere’yi sırasıyla Polonya, 

Hollanda, Kazakistan, Romanya, Uk-
rayna, Çek Cumhuriyeti ve Litvanya 
takip etti. 

Yurt dışından gelen Türk va‐
tandaşı sayısında zirve 

Antalya, 2024 yılında yurt dışın-
dan gelen Türk vatandaşı ziyaretçi 
sayısında da tarihi bir başarıya 
imza attı. Bir yıl içinde yurt dışın-
dan gelen Türk vatandaşı ziyaretçi 
sayısı ilk kez 1 milyon barajını aşa-
rak 1 milyon 11 bin 99 oldu. Bu 
veri, Antalya turizmi açısından 

önemli bir dönüm noktası olarak 
kayıtlara geçti. 

Hava yoluyla 2024 yılında kente 
gelen günlük ziyaretçi sayısında da 
tarihi bir zirveye ulaşıldı. 3 Ağustos 
Cumartesi günü Antalya Havalima-
nı Dış Hatlar Terminali’nden giriş 
yapan 102 bin 755 ziyaretçiyle tüm 
zamanların en yüksek günlük ziya-
retçi sayısı elde edildi. Bu rakam, 
Antalya turizminin yoğunluğunu ve 
uluslararası cazibesini bir kez daha 
ortaya koydu.  HABER MERKEZİ

Çiğ süt 17,15 lira oldu,  
birlikler belirsizlikleri  

çözmeye çalışıyor 
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SoN yazılarımdasıkça bahsediyorum.Özellikle sabit maaşlıkesimin sıkıntıların-dan, düşen alım gü-cünü yazıyor. Dikkatçekmeye çalışıyoruz.En son açıklanan memur ve memuremeklisinin zammından sonra görü-nen o ki uygulanan kötü ekonomininbedelini maalesef bu kesim ödeyecek.  Hazine ve Maliye Bakanı MehmetŞimşek, zamlar belli olduktan sonrakendi sosyal medya hesabından birdizi açıklamalar yaptı. Ekonominin ra-yına girdiğini grafiklerle, sayısal terim-lerle açıkladı ama herkesin merak etti-ği soruyu açıklamadı. Soru şu: Halk bu maaşlarla nasıl geçinecek?Bu soruyu ekonominin kurmaylarıaçıklamadı veya açıklamak istemedi.Ben söyleyim. Sabit maaşlı bu ücretler-le geçinemez. Çıkın marketleri gezinşekere, bulgura, ekmeğe, nohuta herşeye zam gelmiş.  Enflasyonu hesaplayan devlet veözel kurumların ortalamasına bakar-sanız şu anda sene sonu yüzde 60 civa-rı enflasyon var. Yapılan zamlar bu ra-kamların çok çok uzağında. Alım gü-cünde inanılmaz bir düşüş var.  Bu noktada ekonomi kurmaylarısosyal medya hesaplarından çıksınlarbir asgari ücretli nasıl geçinmeli, Me-mur tek maaşla eşini, çocuğunu nasılmemnun etmeli. Tatili, eğitimi, sağlığı,gıdası, sigortası, faturaları hepsini eko-nomi kurmayları açıklasın. Halka üni-versitelerdeki gibi hayatın hiçbir nok-tasında işe yaramayan grafikleri boşboş gösterip durmasınlar. Herkesin an-layacağı şekilde bu maaşlarla nasıl ge-çinilir göstersinler.  Sendikaları da boş geçmeyelim. Ta-rihe baktığımızda bu kadar sayısı bolama bir o kadar da pasif sendikal faali-yetler görülmedi. Göz göre göre hemmedyadan coşku verdiler hem de işle-rini yürüttüler ne bir istifa var ne degözle görülür bir tepki var.  Yazımı Süleyman Demirel’in şu sö-züyle bitiriyorum: “ Türkiye’nin birincisorunudur enflasyon. Hakikaten bu-gün, enflasyon dediğiniz halk günlükyaşar, halkın birinci sorunu geçim sı-kıntısıdır. Esas enflasyon devletleri yı-kan bir olaydır. Milletleri içinden bozanbir olaydır. Enflasyon sadece pahalılıkolayı da değildir. Ahlakı bozar, borcuolan borcunu ödeyemez, alacağı olanalacağını alamaz. Hırsızlıktan, soygun-dan, fuhuşa kadar hemen hemen bü-tün yolları açar. Toplumun içini bozanbir olaydır”

MERVE DERNEK

Memur, emekli 
ve asgari ücretliye

yol gösterin... 
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yazıyı okumadan başlığı okuyankişilerin farklı tepkilerinin olacağınıbile isteye bu başlığı kullandım.Tabii olarak inanç ve ideolojiler ki-şilerin bakış açılarını etkiler. 
Mesela; dindar biri için Türk

kürt kardeş değil demek kabulü
zor bir durum iken ırkçı bakış açı-
sında olan bir Türk veya kürt için
doğru kabul edilebilir.Bu durum ile ilgili zaman zamanfarklı değerlendirmelerle karşılaşabi-liyor, kendi içinde bulunduğumuz an-layışa göre tepki verebiliyoruz.

elbette ki, bir Müslüman için
kavmini sevme islami sınırlar için-
de makul iken  kavmiyetçilik kesin
olarak yasaklanmıştır.Şahsımın bakış açısı da bu minvalüzerine olup kavmi ne olursa olsunbütün Müslümanları kardeş olarakkabul ederim. Her Müslüman kavmini sever vehiçbir Müslüman da kavminden dola-yı bir başka Müslüman’ı aşağılayamaz,küçük göremez. 

Hiç tereddütsüz, benim için
Müslüman olmayan bir milyon
tane Türk’ten, Müslüman olan bir

tane Türk, kürt, Ugandalı, alman,
rus vs. daha üstündür. Müslümanlar arasında en üstünolanın da takvası en üstün olan oldu-ğunu her Müslüman bilir.

Ülkemiz gerçekliği içerisinde
Türk ile kürt birlikteliğini değer-
lendiğimizde kardeşlik kavramı-
nın yetersiz kalacağını, daha bü-
tünlükçü bakılması gerektiğini dü-
şünüyorum.Kendimizi inanç ve ideolojik ola-rak nasıl tanımlarsak tanımlayalım ül-kemizde yaşayan bütün insanlar bü-tünlük içerisinde tavır almasının el-zem olduğuna inanıyorum; çünkü, bucoğrafyada yaşamanın ağır bedelleriolduğunu gördük, görüyoruz.

Bölge üzerinde büyük oyunlar
oynanmış ve oynanmaya devam et-
mektedir. Bu oyunların sonucunda
çıkan savaş ve çatışmalar milyon-
larca insanın ölümüne, yaralanma-
sına neden olmuştur.Coğrafyamız belli dönemlerde hu-zurlu günler geçirmesine rağmen ge-nel olarak kan, gözyaşı acılar hiç eksikolmamış ve olmaya devam etmektedir.

Bugünde tarihinde olmadığı ka-

dar kalleş, kardeşin kardeşe kırdı-
rıldığı bir savaşla karşı karşıyadır. İslam Dünyası parçalanmış bir hal-dedir. Bu parçalanmanın neticesi ya-şadığı buhranın en önemli nedenleri-nin başında; ırkçı, kavmiyetçi ve ehlisünnet dışı mezhepçi anlayışlar yat-maktadır.

Müslüman topluluklar için kav-
miyetçilik, Müslümanlıktan uzak-
laşmanın en önemli göstergesidir.Bugün ülkemiz içi ve dışında bü-yük acılar yaşanıyor, kanlar akıyorsabu durumun en önemli sorumlularıTÜRKLER ve KÜRTLER olup TürkKürt ayrımcılığının tuzağına düşme-den bütün olarak hareket etmek zo-rundayız.

Ülkemizde yaşayan herkes za-
man zaman farklı uygulamalara
tabi olsalar da yasal olarak eşittir.  Sadece coğrafyamız değil, tümdünya Müslümanlarının huzuru içinTÜRKLER ve KÜRTLER’in birlikte ha-reket etme mecburiyeti vardır. Sadece ülkemizde yaşayan Türklerve Kürtleri değil, komşu ülkelerde ya-şayan Türkler ve Kürtleri de kastedi-yorum.

Özellikle kürt vatandaşlarımız
emperyalist güçlerin kanlı planları-
nı kendi üzerlerinden yürütmesine
izin vermemeli; özellikle çocukları-
nın bu zalimlerin eline düşmemesi
için azami gayret göstermeliler.Şunu bütün samimiyetimle ve tak-dirle ifade ediyorum; İstiklal Harbi-mizde bu direnci gösterdiler ve birlik-te hareket ettiler. 

elbette ki, belli dönemlerde
devletimizin yanlış politikaları olsa
bile bu hiçbir şekilde emperyalist-
lerle işbirliğini ve ihaneti haklı kıl-
maz. Her ne olursa olsun ihanetin bede-lini bu ülke insanı affetmediği gibiYüce Rabb’imin de affetmeyeceğine,inanıyorum. Tüm vatandaşlarımızın aklıselimiçerisinde hareket etmesi gerekliliği-nin ötesinde zorunlu olup kavmiyetçiduygulardan kendimizi arındırmalı-yız.

Ülkemiz ve devletimizin kıyme-
tini bilelim; bu ülke ne Türkün ne
kürdün ne de diğer etnik grupla-
rın; bu ülke hepimizindir. Suriye’de yaşananlar hepimizeders olmalıdır. 

Birlik ve dirliğimizi bozmak is-
teyen bir takım fitnelere karşı uya-
nık olalım; duygularımıza kapılıp
aBD, israil, rusya, iran gibi islam
düşmanlarının değirmenine su ta-
şımayalım, oyuna gelmeyelim; bu
mücadele Hak ile BaTıLıN müca-
delesidir.Anlamakta güçlük çekenler içintekrar ifade edeyim; Müslüman Türkve Kürt zaten kardeş olup bu söze bilegerek olmadan kendimizi nasıl tanım-larsak tanımlayalım bizim ilişkimizkardeşlik ilişkisinden daha ötededir. 

Ülkemde kim tarafından söyle-
nirse söylensin Türk, kürt söylem-
lerini külliyen doğru bulmuyorum:
çünkü, bu bütüncül bakış açısına
zarar vermektedir.

ALİ DUTAL

TÜRK KÜRT 
KARDEŞ DEĞİL(?)

DiyarBakır'ıN Tavşantepe köyünde kay-bolduktan 19 gün sonra cansız bedeni dereyatağında bulunan Narin cinayetiyle ilgili da-vada karar çıkmış, amca Salim, anne Yüksel veağabey Enes Güran "İştirak halinde çocuğakarşı kasten öldürmekle" ağırlaştırılmış mü-ebbet hapis cezasına çarptırılmıştı.  Savcınınmütalaasında aynı suçtan ceza istenen NevzatBahtiyar'a ise "delilleri yok etme "gizlemeveya degiştirme" suçundan 4 yıl 6 ay hapis ce-zası verildi. Konuya ilişkin Sabah Gazetesineaçıklamalarda bulunan Adalet Bakanı YılmazTunç, cinayetle ilgili soruşturmanın titizlikleyürütüldüğünü vurgulayarak, "Soruşturmaboyunca tüm deliller toplandı. DNA testleri,kamera kayıtları ve HTS verileri gibi her türlüdelil kullanıldı. Ortaya çıkan deliller, sanıklarınsuçlarını net bir şekilde ortaya koydu." dedi.Mahkemenin verdiği kararı değerlendirenBakan Tunç, "Bu karar, milletimizin vicdanınıtatmin etmiştir. Gerekçeli karar ortaya çıktık-tan sonra, kamuoyunda bazı tartışmaların sonbulacağını umuyoruz. Gerekçeli kararda, hangidelillerin hangi suçlamaları desteklediği dahanet bir şekilde görülecek." diye konuştu.  Dava-nın iki duruşmada ve gecikmeksizin sonuçlan-dığının altını çizen Bakan Tunç, "Kamuoyun-dan aldığımız izlenim, mahkemenin süreci ba-şarıyla yürüttüğü yönündedir ve gecikmeksi-zin verilen karar, adaletin yerini bulduğu birdurumdur." ifadelerini kullandı. Narin Gürancinayetinde delil karartma konusunda başkabir soruşturmanın devam ettiğini söyleyenTunç, "Diyarbakır Cumhuriyet Başsavcılığı, de-lil karartma konusunda ayrı bir soruşturmayürütüyor. Bu soruşturmada şu ana kadar 8kişi tutuklandı. Bittikten sonra o konuda dagerekli iddianame düzenlenecektir" dedi.

Birçok ilden ve yurt dışındangenç, yaşlı çok sayıda kişi, sabahınerken saatlerinde "Bu toprakta izinvar" ve "Türkiye Şehitleriyle Yürü-yor" temasıyla gerçekleştirilen anmaetkinliğine katılmak üzere Soğanlı ileAllahuekber Dağları arasındaki Kızıl-çubuk Zirvesi'nde buluştu.Kent merkezi ile Sarıkamış ilçe-sinden otobüslerle zirveye ulaşan ka-tılımcılar, Türk bayraklarıylayürüyerek toplanma alanınageldi. Vatandaşlar, Kızılçu-buk bölgesinde şehitler anı-sına yapılan kardan heykel-lerin önünde fotoğraf çektir-di. Enver Paşa komutasında-ki Osmanlı ordusunun, Bi-rinci Dünya Savaşı'nda Rusişgali altındaki topraklarıkurtarmak için başlattığı Sa-

rıkamış Harekatı'nın 110. yılı anmaetkinlikleri kapsamında düzenlenenşehitleri anma programına soğuk ha-vaya rağmen çok sayıda kişi katıldı.Toplanma alanında Aile ve SosyalHizmetler Bakanı Mahinur ÖzdemirGöktaş, Gençlik ve Spor Bakanı Os-man Aşkın Bak, Milli Savunma Baka-nı Yaşar Güler, CHP Genel BaşkanıÖzgür Özel, Türkiye Büyük Millet

Meclisi Genel Sekreteri Talip Uzun,Kars Valisi Ziya Polat, AK Parti KarsMilletvekili Adem Çalkın, SarıkamışKaymakamı Enis Aslantatar ile çoksayıda siyasetçi ve bürokrat da katıl-dı. Güzergahlarda jandarma ve polisekipleri yoğun güvenlik önlemi aldı.Kars İl Sağlık Müdürlüğü koordine-sinde de yürüyüş güzergahında so-ğuk hava ve don nedeniyle vatandaş-lar için UMKE ve 112 AcilServis ekipleri konuşlandı-rıldı. Soğuk havaya rağmenkomando timlerinin de ara-larında bulunduğu binlercekişi, ellerinde Türk bayrak-larıyla Yukarı Sarıkamış Şe-hitliği’ne yürüyüşe geçti.Yaklaşık 5 kilometrelik yü-rüyüş Ay Yıldız Tören Ala-nı’nda son buldu. (AA)

HaziNe ve Maliye Bakanlığı VergiDenetim Kurulu (VDK) Başkanlığı, ge-çen yıl gerçekleştirdiği vergi incelemele-ri sonucunda, gecikme faizleri hariç 120milyar lirayla rekor kamu alacağının ta-hakkuk ettirilmesini sağladı. Bakanlık-tan edinilen bilgilere göre, VDK, geçenyıl boyunca büyük mükellefler, görünürbir geliri olmadan lüks tüketimde bulu-nanlar, sosyal medya fenomenleri ileIBAN yoluyla vergisiz tahsilat gerçekleş-tirenler başta olmak üzere, çok sayıdakesime yönelik denetim gerçekleştir-miş, kuyumculuk ve demir-çelik gibipek çok sektörde de sayım yürütmüştü.VDK'nin yıl boyunca gerçekleştirdiğidenetimler sonuçlarını verdi.
REKOR GELİR SAĞLANDIVergi incelemeleri sonucunda bulu-nan 159,75 milyar lira matrah farkı üze-rinden tarh edilen 40,02 milyar lira ver-gi ve kesilen 80,41 milyar lira ceza ilebirlikte gecikme faizleri hariç vergi ince-lemesi yoluyla tahakkuk ettirilen kamualacağı 120 milyar liraya ulaştı. Bu ra-kamlarla VDK, inceleme yoluyla kamuyasağlanan gelirler açısından rekora imzaattı. Bakanlığın yürüttüğü vergi dene-timlerinin odağı kayıt dışılıkla mücade-leydi. Aynı zamanda, maliyetlerinde gö-

rülebilir artış olmadan fiyatlarını artıranancak bu artışı vergi gelirlerine yansıt-mayanlara yönelik yoğun çalışmalar ya-pıldı. Denetim ekiplerince 2023'te mü-kelleflerin beyan ettiği matrahın 3,45trilyon lirası incelenirken, 18,6 milyarlira tutarında vergi tarh edilmişti. Geçenyıl incelenen matrah tutarı 1,19 trilyonlira olurken, tarh edilen vergi rakamı40,02 milyar liraya ulaştı.Bu rakamların artmasında, kazanç-larını beyan etmeyen ya da eksik beyan

eden, fahiş fiyat uygulayan ancak bunuvergi gelirlerine yansıtmayan mükellef-lere yönelik incelemeler etkili oldu.Bakanlık, geçen yıl "izaha davet"müessesini de etkili şekilde kullandı.Buna göre, 2024 yılında incelemeler so-nucunda izah vermesi istenen mükellef-ler vergi matrahlarını yaklaşık 17 milyarlira artırırken, izah yoluyla artırılan ver-gi rakamı 2,25 milyar liraya ulaştı. Vergimüfettişleri de ülke genelinde vergi dai-releri nezdinde yürüttüğü teftiş çalış-

malarında tespit ettikleri hususlarla 1,6milyar lirayı Hazineye kazandırdı.Tahakkuku verdirilen veya tebliğ et-tirilen vergi ve ihbarnamelerle de bu ra-kamlara 21,9 milyar lira eklendi. Teftiş-lerle birlikte yürütülen hasılat hızlandır-ma çalışmalarıyla da VDK ve Gelir İdare-si Başkanlığı'nın ortak çalışmasıyla ta-hakkuk eden vergilerini ödemeyen mü-kelleflere ulaşılarak yaklaşık 124 milyarliranın tahsili sağlandı. Hazine ve MaliyeBakanı Mehmet Şimşek, kazancına rağ-men düşük vergi ödeyen ya da ödeme-yen mükelleflere yönelik denetimlerinsonuçlarını aldıklarına işaret ederek,açıklamasında şu ifadeleri kullandı: "Denetimlerimizde, kazancını kayıt dışıbırakan mükelleflerin üzerine gidildi.Gerekli denetim ve yoklama çalışmalarıtüm mükellefler kayıt altına alınıncayakadar sürecek. Çok kazandığı halde dü-şük beyanda bulunan ve kayıt dışı olan-dan vergi almak için ne gerekiyorsa ya-pıyoruz ve bu yıl da yapmaya devamedeceğiz. Vergide adalet ve etkinlik te-mel ilkemiz olmaya devam edecek."Kayıt dışılıkla her alanda etkin yön-temlerle mücadele ettiklerini dile geti-ren Hazine ve Maliye Bakanı Şimşek,dürüst mükelleflerin de her zaman ya-nında olduklarını söyledi. (AA)

Vergi cezalarında 
2024'te rekor kırıldıMaliye, kuyumculuk, demir-çelik, turizm, sosyal medya fenomenleri gibi birçok kesimeyönelik denetimlerini sıkılaştırdı. Geçen yıl yaklaşık 124 milyar lira vergi tahsilatı ile re-kor kırıldı. İzaha davet mekanizması ile artırılan vergi rakamı 2,25 milyar liraya çıktı. Ha-zine Maliye Bakanı Şimşek, dürüst mükelleflerin her zaman yanında olduklarını söyledi

Sarıkamış şehitlerini anma yürüyüşü

Bakan Tunç’tan Narin açıklaması

Gerekçeli karar 
beklenmeli
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Bazı hikâyeler vardır ki, onları yal-nızca okumak yetmez; hissetmek gere-kir. UID, yani Uluslararası DemokratlarBirliği, böyle bir hikâyedir. UID, Türkmilletinin haklı davasını uluslararasıarenada savunan bir kale; diasporadayaşayan Türkler için ise bir umut ışığı-dır. Sadece bir teşkilat değil; fedakârlık,dayanışma ve vatan aşkıyla yazılmış birdestandır.UID’yi anlamak için önce dünyanınfarklı noktalarında yaşayan Türk toplu-munun karşılaştığı zorluklara göz at-mak gerekir.Avrupa’da Türk olmak dışarıdan gö-ründüğü gibi kolay değildir. Kimlik kar-tınızdaki “Türk” ibaresinin, okulda, işte,mahkemede ve sokakta önünüze birduvar gibi dikildiği bir dünyadır bu. Eği-timde eşitsizlik, iş hayatında ayrımcılık,din özgürlüğüne yönelik baskılar… Veen acısı: Irkçılığın açık ya da gizli darbe-leri. Batı’nın “medeni” maskesinin ar-dındaki çelişkileri görmemek mümkündeğil. Eşitlik, özgürlük ve demokrasi laf-larının arkasında çıkarlar ve önyargılarvar. Yine Aliya İzzetbegoviç’in şu sözünühatırlıyoruz:
“Bunu hiç unutma evlat! Batı hiç-

bir zaman medeni olmamıştır ve bu-
günkü refahı; devam edegelen sö-
mürgeciliği, döktüğü kan, akıttığı
gözyaşı ve çektirdiği acılar üzerine
kuruludur.”Mesela Fransa’da çocuğuna Türkçe

öğretmek isteyen bir annenin mücade-lesini düşünün. Almanya’da kimlik kar-tındaki “Türk” yazısından ötürü geriçevrilen bir gencin üzüntüsünü hayaledin. Hollanda’da bir caminin minaresi-ne düşman gözlerle bakanların karşı-sında dimdik duran bir Müslümanı aklı-nıza getirin.Bu insanlar sadece bireysel müca-deleler vermiyorlar. Onlar bir toplumunvaroluş savaşı veriyorlar. Vatanlarındankilometrelerce uzakta, ayakta kalmamücadelesi… Ama bu hikâyeyi sadecezorluklar yazmıyor. O hikâyede umutvar. UıD, işte o umudu taşıyor.2004 yılında kurulan UID, AvrupalıTürk Demokratlar Birliği (UETD) adıylayola çıktı. Amacı, Avrupa’da yaşayanTürk vatandaşlarının sosyal, kültürel,ekonomik ve siyasi alanlardaki hakları-nı korumak ve geliştirmekti. Ancak UID,sadece Avrupa’da değil, Amerika, Avus-tralya ve Orta Doğu gibi bölgelerde deTürk toplumunu temsil etmeyi hedefle-di. 2018 yılında yapılan yeniden yapı-lanma ile bu vizyonunu genişletti ve bu-gün Uluslararası Demokratlar Birliği(UID) adıyla anılıyor.Cumhurbaşkanımız Recep TayyipErdoğan’ın UID hakkında şu sözleri, buteşkilatın anlamını ve misyonunu özet-liyor:
“Uluslararası Demokratlar Birliği,

Avrupa’daki kardeşlerimizin hakları-

nın korunması, genç kuşakların asi-
mile olmadan topluma katılımı, siya-
set, ekonomi, sivil toplum ve akade-
mide insanlarımızın desteklenmesi
gibi çok geniş bir yelpazede kıymetli
faaliyetler yürütüyor. Avrupa’daki
Türk diasporasının karşılaştığı sına-
malar ve tehditler değiştikçe, Birliğin
faaliyet sahası da genişliyor. Türk
milletinin hakkını savunan, soydaşla-
rımızın sesini duyuran bu teşkilat,
güçlü bir diaspora yapısının en
önemli taşıyıcılarından biridir.”UID, Türk milletinin haklı davasınıdünyaya anlatan bir kaledir. Bir zaman-lar “diaspora” kelimesi, yalnızca Erme-nilerin sözde soykırım iddialarını dilegetirdiği bir kavram olarak bilinirken,UID bu kavramı Türk milletinin sesi ha-line getirmiştir. UID, yalnızca bir davayısavunmakla kalmıyor; aynı zamandabir milletin onurunu, gururunu, tarihinive kimliğini koruma mücadelesi veriyor.UID, seçim süreçlerinde yalnızca birteşkilat değil, demokrasinin ve vatansevgisinin kalbi oluyor. Fransa’da, gö-nüllüler sabahlara kadar sandık başın-da, uykularından ve huzurlarından fe-dakârlık ederek oyların güvenliğini sağ-lıyor. Almanya’da, saldırılara rağmensandıkları terk etmeyen UID üyeleri, va-tan sevgisini cesaretle harmanlıyor.Avustralya’da, bir oy için binlerce kilo-metre yol kat eden gönüllüler, Türk mil-letinin diasporadaki gücünü ve kararlı-lığını gösteriyor. Son genel seçimlerde, yurt dışındakioyların ne kadar önemli ve belirleyicibir rol oynadığını hep birlikte şahit ol-duk. Diasporadaki vatandaşlarımızınkullandığı her bir oy, yalnızca sandıkla-ra düşen bir tercih değil, aynı zamandavatan sevgisinin ve demokrasinin ulus-

lararası bir tezahürüydü. Bu süreç, yurtdışında yaşayan Türklerin vatanlarınaolan bağlılığını ve demokrasiye olankatkılarını bir kez daha gözler önüneserdi.İşte size UID’nin omuzladığı bir baş-ka sorumluluk daha, Koruyucu aile hizmeti, vatanındanuzakta kimliklerini koruma mücadelesiveren çocuklarımıza uzanan şefkatli bireldir. Bu hizmet, her bir çocuğun yalnız-ca bir birey değil, aynı zamanda Türkmilletinin yarınlarına emanet olduğunubilen yüreklerin fedakârlıkla oluşturdu-ğu bir sevgi zinciridir. Ailelerinden uzakkalan çocuklarımız, UID sayesinde millive manevi değerlerimizin ışığında bü-yüyerek kültürel köklerine tutunmaşansı buluyor. Bu hizmet, diasporadakiher bir çocuğumuzu asimilasyonun ka-ranlığından koruyan, onları geleceğeumutla taşıyan bir yuvadır. UID’nin ko-ruyucu aileleri, sadece çocuklarımızıdeğil, aynı zamanda milletimizin onuru-nu da sahipleniyor.
Geçtiğimiz günlerde (24-28 ARA-LIK) İstanbul’da düzenlenen UID Çalış-tayı, bu teşkilatın yıllardır sürdürdüğüfedakârlıkların taçlandığı bir organizas-yon oldu. Dünyanın dört bir yanındangelen UID gönüllüleri, bilgi ve tecrübe-lerini paylaşmakla kalmadı; UID’ningerçek bir aile olduğunu bir kez dahagösterdi.Başta Sayın Genel Başkanımız Ke-nan Aslan olmak üzere UID’nin liderkadrosu, teşkilatı her geçen gün dahaileri taşımak için örnek bir vizyon sergi-liyor. Çalıştayda Sayın Aslan ve ekibinintitiz çalışmaları bir kez daha kendinigösterdi. Detaylara verilen önem, misa-firlerin konforu ve geleceğe yönelik

güçlü adımları planlama vizyonu,UID’nin arkasındaki bu lider kadronunbaşarısının tesadüf olmadığını açıkçaortaya koyuyor.UID’nin geleceği, gençlik ve kadınkollarında saklıdır. Gençlik kolları, Türkgençlerini milli ve manevi değerlerleyetiştirmek için çaba sarf ederken; ka-dın kolları ise Türk aile yapısını güçlen-dirmek, toplumdaki kadınların rolünüartırmak ve her iki dünyayı bir arayagetiren projeler üretmek için çalışmak-tadır.Bu gençler, UID sayesinde yalnızcakimliklerini korumuyor; aynı zamandayeni bir Türk diasporası inşa ediyor. Ka-dınlar ise bu teşkilatın en güçlü yapıtaşlarından biridir. Onların projeleri,Türk toplumunu sadece güçlü değil;daha umutlu bir geleceğe taşıyor.Bugün UID sadece Avrupa’da değil,Amerika’dan Avustralya’ya, Kafkaslar-dan Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nekadar, Türk milletinin haklı mücadelesi-nin sembolüdür. Bu teşkilatın çatısı al-tında birleşen her gönüllü, hiçbir ödül,ücret ya da teşekkür beklemeden; yal-nızca Allah’ın rızası ve milletin duasıylaçalışmaktadır. UID, vatan sevgisinin yü-reklere işlediği, fedakârlık ve dayanış-manın ete kemiğe büründüğü bir hika-yedir.Bu teşkilatın bir parçası olmak, yal-nızca benim için değil; dünya üzerinde-ki her Türk için bir gurur vesilesidir.UID gönüllüleri, vatan sevgisiyle yoğrul-muş yürekleriyle yalnızca bugünü değil,Türk milletinin yarınlarını da inşa edi-yor. Daha büyük başarılara hep birlikteimza atacağımıza inancım tam. Teşek-kürler UID, teşekkürler vatan aşkıyladolu fedakâr yürekler…

HÜSEYİN COŞGUN

Türk Diasporasının 
Onur Kalesi UID

Ölülerİ yıkayan bir gas-salın hikayesi kulağa oldukçasıradan gelebilir, değil mi? Ancak son günlerde çok-ça konuşulan tartışılan adetaülke gündemine dönen Gas-sal dizisi, bu basit görünenhikayenin derinliklerine ine-rek izleyiciyi düşündüren,güldüren ve aynı zamandahayatın en temel sorularıyla yüzleşti-ren bir dizi.“Ölünce beni kim yıkayacak?” so-rusu, baş karakter Baki’nin hayatınısorgulamasına ve izleyiciyi ölüm kor-kusu, yalnızlık ve toplumsal bağlarüzerine düşünmeye davet ediyor.Baki, bir gassal olarak hayatın enuç noktasında duran biri. Ölülerle ya-şayan bir adamın dünyasında, ölümsadece bir iş değil, aynı zamanda ya-şamın anlamını keşfetme çabası.Ama Baki’nin bu içsel yolculuğu, tra-jikomik olaylarla sarılı. Sosyal med-yada gündem olan bu dizi, bir yan-dan izleyiciyi güldürürken bir yan-dan da hayatın en derin sorularınısorduruyor.Gazze’nin Sorusu: “Bizim İçinKim Konuşacak?”Baki’nin dizide sorduğu “Benikim yıkayacak?” sorusu, bireysel birkorkunun ifadesi. Ama Gazze’de hergece aynı soru, başka bir biçimdeyankılanıyor: “Bizim için kim konu-şacak? Ümmet neden suskun?”Gazze’nin çocukları ölüm korku-sundan değil, ölümle olan bitmeyenkarşılaşmalarından yoruldu. Bir ço-cuk, annesini ve babasını enkaz altın-da kaybettikten sonra şöyle haykırı-yor: “Artık Ölüp dinlenmek istiyo-rum.”Türkiye’de bir dizi, bir adamınölümle yüzleşmesini tartışırken, Gaz-ze’de insanlar ölümü bir kurtuluşolarak görüyor. Her gün bombalar al-tında yaşam mücadelesi veren birmilletin çığlığı, ne yazık ki dizinin et-kileyici sloganlarının gölgesinde kalı-yor.Gassal ve Gazze: Ölümün İki YüzüGassal dizisi, ölüm korkusunu birinsanın bireysel hikayesi üzerindenişlerken, Gazze’de ölüm korkusununyerini yaşam korkusu almış durum-

da. Orada ölüm değil, yaşa-mak daha zor. Her gün yenibir trajediyle uyanan bir hal-kın dramı, bir dizi karakteri-nin travmalarından çok dahaderin.Bir yanda, trajikomikolaylarla hayatı sorgulayanbir adamın hikayesi var. Öteyanda ise, ölümle her an bu-run buruna yaşayan bir halkın gerçe-ği. Bir tarafta Gassal dizisinin sosyalmedyada yankılanan sloganları, di-ğer tarafta Gazze’nin duyulmayançığlıkları…“Affedin Bizi, Gazze”Gazze’nin çocukları, kadınları,yaşlıları her gün ölümün kıyısındayaşıyor. Sağlıkçılar, anestezisiz bacakdikmek zorunda kalıyor. Bir çocuğunacısını dindirecek ilaç yok, bir anne-nin kaybını teselli edecek kelime yok.Gazze direniyor, ama ümmet sessiz.Bu sessizlik, sadece Gazze’nin de-ğil, tüm insanlığın ayıbıdır. ÇünküGazze’de olanlar bir halkın trajedi-sinden öte, insanlığın vicdanının tes-tidir. Ve ne yazık ki, bu sınavda sınıftakaldık.Türkiye’de bir dizi karakterininyalnızlığına, ölüm korkusuna empatiduyuyoruz. Ama Gazze’nin çocukları-na aynı empatiyi göstermiyoruz. Çün-kü onların hikayesi, bir dizinin senar-yosu kadar rahatlatıcı değil; aksinebizi rahatsız edecek kadar gerçek.14 aydır Gazze’de kan akıyor.Ama bizler, Türkiye’nin gündemindetarikatların iç savaşlarını, siyasi çe-kişmeleri ve televizyon dizilerini ko-nuşuyoruz. Gazze’de halk direniyor,ama biz direnmek yerine yalnızca iz-liyoruz.Gazze’yi HatırlaBir gün Gassal dizisinin etkileyicisahneleri unutulacak. Ama Gazze’de-ki çocukların çığlıkları vicdanlarımız-da yankılanmaya devam edecek. Gaz-ze’yi unutma. Çünkü Gazze, yalnızcabir coğrafyanın değil, insanlığın sına-vıdır.Gazze direniyor. Biz ise suskun.Ve bu büyük çelişki, modern dünya-nın en büyük ayıbıdır.Affedin bizi, Gazze. Ümmet aciz,dünya yalancı çıktı. 

YUNUS
FİLİZ

Affedin bizi, Gazze. 
Ümmet aciz, dünya yalancı çıktı.

aBD hükümeti, Başkan Joe Biden dö-neminde son bir keza daha İsrail'e 8 mil-yar dolar değerinde mühimmat ve silahgönderecek. Axios'a konuşan ABD'li yet-kililer, Biden yönetiminin askeri yardımpaketiyle ilgili Kongre'yi bilgilendirdiğinisöylüyor. Pakette, savaş uçaklarında kul-lanılan AIM-120 AMRAAM füzeleri, saldı-rı helikopterleri için Hellfire AGM-114 fü-zeleri ve 155 milimetrelik top mermileriyer alıyor. Bunların yanında ayrıca yakla-şık 260 kiloluk bombalar ve küçük çaplısavaş başlıkları gönderileceği aktarılıyor.Pakette Müşterek Doğrudan Saldırı Mü-himmatı (JDAM) da yer alıyor. Amerikanhavacılık devi Boeing'in ürettiği JDAM,900 kilograma kaadar çıkabilen bombala-rı güdümlü hale getirmek için kullanılıyor.
"SESSİZ SİLAH AMBARGOSU"Bu paket, muhtemelen Biden yöneti-minin İsrail'e onayladığı son silah satışıolacak. Son aylarda İsrail Başbakanı Bin-yamin Netanyahu ve destekçileri, Bi-den'ın İsrail'e sessiz bir "silah ambargo-su" uyguladığını iddia ediyordu.

Dışişleri Bakanlığı'nın Kongre'ye gön-derdiği bilgilendirme mesajında, "kritikmühimmat stokları ve hava savunmakapasitesine takviye sağlanmasının, böy-lelikle İsrail'in uzun vadede güvenliğinin
desteklenmesinin" hedeflendiği bildirili-yor. Hamas'ın 7 Ekim 2023'teki saldırısıy-la başlayan Gazze savaşında ABD, İsrail'etoplamda en az 22 milyar dolar değerin-de askeri destek sağladı. (AA)

ABD silahları hâlâ
SiViLLERi VURUYOR
ABD BAŞKANI BIDEN'DAN SOYKIRIMCI İSRAİL’E SON DESTEK: 

ABD, İsrail’e 8 milyar dolar değerinde mühimmat ve silah satışı yapacak. Çeşitlifüze ve mühimmat içeren bu paket, muhtemelen Biden yönetiminin İsrail’eonayladığı son silah satışı olacak. Bir yılı aşkın süredir devam eden savaş boyun-ca ABD, İsrail’e toplamda en az 22 milyar dolar değerinde askeri destek sağladı

İsraİl ordusunun, Gazze Şeridi'ndegece boyu düzenlediği bombardımandaen az 23 Filistinli feci şekilde yaşamını yi-tirdi. 14 kişiden ise haber alınamadığı öğ-renildi. Sağlık kaynaklarından alınan bil-giye göre, İsrail ordusunun Gazze kenti-nin doğusundaki Şucaiyye Mahallesi'nde-ki "Semara" ailesine ait bir evi bom-balaması sonucu 11 kişi öldü, birkaçkişi yaralandı. İsrail'in, Gazze Şeri-di'nin Han Yunus kentindeki Sala-haddin Caddesi'nde seyir halindekibir aracı hedef alması sonucu 6 kişiyaşamını yitirdi. İsrail savaş uçağınınGazze kentinin orta kesiminde bulu-nan ed-Durc Mahallesi'ndeki "Şevbe-ki" ailesine ait bir evi bombaladığısaldırıda erkek ve hamile eşi olmaküzere 3 kişi hayatını kaybetti. İsra-il'in Gazze Şeridi'nin güneyindeki

Han Yunus kentindeki Celal Caddesi yakı-nında yerinden edilmiş kişilerin barındığıçadırlara yönelik saldırısında da en az ikikişi öldü, çok sayıda kişi de yaralandı. İs-rail güçlerinin Gazze kentinin doğusunda-ki Şucaiyye Mahallesi'ndeki "el-Gule" aile-sine ait bir evi bombalaması sonucu ise
yaralanan iki kişi kurtarılırken, kayıp 11kişiye ise enkaz altında ulaşılamadı. İsrailordusunun, Gazze Şeridi’nin güneyindeyer alan Han Yunus kentindeki el-Mevasibölgesinde "eş-Şerif" ailesine ait bir evihedef alması sonucu 1 çocuk öldü, 10 kişiyaralandı, 3 kişiye ise ulaşılamadı. İsrailgüçleri, Gazze Şeridi'nin kuzeyindekiCibaliya Mülteci Kampı ve çevresin-deki birçok ev ve yapıya yerleştirdiğipatlayıcılarla havaya uçurdu. İsrail'in7 Ekim'den bu yana Gazze Şeridi'nedüzenlediği saldırılarda en az 17 bin818'i çocuk, 12 bin 287'si kadın, 45bin 658 Filistinli öldü, 108 bin 583kişi yaralandı. Enkaz altında halenbinlerce ölü olduğu bildirilirken, hal-kın sığındığı hastane ve eğitim ku-rumları hedef alınarak sivil altyapıda tahrip ediliyor. (AA)

Gazze'ye gece boyu bomba
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OSMANİYE'DE sosyal medyada içe-
rikler üreten Muammer Köksal ve Sü-
leyman Kurt'un son günlerin popüler 
dizisi "Gassal" dizisine atıfta bulunarak 
çektikleri "Tellak" skeci büyük beğeni 
topladı. 

Osmaniye’de açtıkları "NoContex-
tOsmaniye" sosyal medya sayfasında 
gündemdeki konular, filmler ve dizilere 
atıfta bulunarak yaptıkları mizahla in-
sanların yüzünü güldüren Muammer 
Köksal ve Süleyman Kurt son günlerin 
popüler dizisi "Gassal" dizisine atıfta 
bulunarak çektikleri "Tellak" skeciyle 
büyük beğeni topladı. "Ölüyü yıkamak 
kolay, gel de diriyi yıka" sloganıyla ha-
zırlanan video, kısa sürede binlerce be-
ğeni ve yorum alarak viral oldu. Daha 
önce yaptıkları İnci Taneleri dizisi ve İs-
tanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ek-
rem İmamoğlu taklitleriyle Türkiye ça-
pında ses getiren Köksal ve Kurt, "Ama-
cımız deprem bölgesindeki insanların 
yüzünde tebessüm oluşturmak" dedi. 

Bu yola çıkarken amaçlarının insan-
ların yüzünde tebessüm bırakma oldu-
ğunu ve bunu başardıklarını söyleyen 
Süleyman Kurt, "Deprem bölgesindeki 
insanlara moral olmak için bu videoları 
çekiyorduk. En sonunda 'Gassal'a karşı 
bir 'Tellak'ı çektik. Osmaniye'de bayağı 
bir ses getirdi videomuz. Umarım insan-
ların yüzünde bir nebze olsun gülümse-
me, tebessüm bırakmışızdır. Tek amacı-
mız buydu zaten bıraktığımız tebessüm 
bizim için en önemli nokta oluyor. İn-
sanlar burada artık gülmeyi unutmuş-
lardı. Deprem bölgesinde biz hedefimi-
ze ulaştığımıza inanıyorum" diye konuş-
tu. 

"Deprem bölgesi büyük bir cena‐
ze evi, eğlenemiyoruz ama gülmeyi 
biliyoruz" 

Daha önce birçok filmde ve tiyatro 
oyununda rol aldığını ama şu anki ama-
cının deprem bölgesinde insanların yü-
zünü güldürmek olduğunu söyleyen 
Muammer Köksal ise "Ben Osmaniye'de 
avukatlık yapıyorum sivil hayatımda. 
Süleyman abinin dediği gibi deprem 
bölgesinde yaşadığımız için ilk önce 
deprem bölgesindeki insanlara moral 
olsun diye bu işe kalkışmıştık. Kendi 
aramızda eğlendiğimiz videoları çekiyo-
ruz. Daha sonra bu videolar, benim İnci 
Taneleri skecimden sonra biraz patla-
maya başladı. Oradan Ekrem İmamoğlu 
tiplememden sonra da aldı başını gitti 
diyebilirim. Şimdi de Osmaniyeli olarak 
bütün hemşehrilerimizle birlikte gülü-
yoruz. Ne yaparsa birlikte yapıyoruz. 
Onların talebiyle, daha doğrusu onların 
güldüğü şeylere yöneliyoruz. Biz de eğ-
leniyoruz, onlar da eğleniyor. Deprem 
bölgesi olarak burası büyük bir cenaze 
evi, bu 11 il kocaman bir cenaze evi di-
yebilirim, bu cenaze evinde pek eğlene-
miyoruz ama herkes gibi gülmesini bili-
yoruz en azından. Daha önce 'Hep Yek' 
serilerinde, 'Cinsi Bozuk' filmlerinde oy-
nadım. Çocukluğumdan beri tiyatro ya-
pıyorum zaten. Daha çok şimdi senaryo 
yazıp kendimiz oynamayı tercih ediyo-
ruz" dedi. HABER MERKEZİ

"Gassal" dizisine 
karşı "Tellak"  

skeci büyük beğeni 
topladı 

SAKARYA Büyükşehir Belediyesi 
Sosyal Gelişim Merkezi'nde (SGM) eği-
tim alan engelsiz yürekler, mutfak atöl-
yesinde kandil simidi ve helva hazırla-
yarak misafirlere ikram etti. 

Üç ayların habercisi olarak kabul 
edilen Regaip Kandili'nde, engelsiz bi-
reyler mutfak atölyesinde hem kandil 
simidi hem de helva yaparak anlamlı bir 
etkinliğe imza attı. Hazırladıkları kandil 
simidi ve helvaları Sosyal Gelişim Mer-
kezi'nde personel, misafirler ve aileleri-
ne ikram eden özel bireyler, kandil at-
mosferini duygu dolu bir etkinlikle ya-
şattı. HABER MERKEZİ

Kandil simidi ve 
helvalar engelsiz 

yüreklerden 

Camiye gelen çocuklar  
bir yılda bin kitap okudu 

İPEKYOLU ilçesine bağlı Bos-
taniçi Mahallesi'nde bulunan Çağ-
rı Camii, çocuklara yönelik kitap 
okuma etkinlikleriyle dikkat çeki-
yor. Camiye gelen çocuklar, bir yıl 
içinde toplam 1034 kitap okuya-
rak büyük bir başarıya imza attı. 
Çağrı Camii İmam-Hatibi Kenan 
Durman, çocuklara okuma alış-
kanlığı kazandırmak amacıyla 
cami içerisinde bir kitap okuma 
alanı oluşturdu. Çocuklar, burada 
dini ve kültürel içerikli kitaplarla 
buluşarak hem bilgi dağarcıkları-
nı geliştiriyor hem de maneviyat-
larını güçlendiriyor. 

Okunan bazı kitapların özeti 
ise cami içerisindeki özel bir tab-
loya asılıyor. Kitap özeti çıkaran 

ve en çok kitap okuyan çocuklara 
ayrıca ödüller veriliyor. Bu yön-
temle çocuklar, hem okuduklarını 
pekiştiriyor hem de diğer çocuk-
lara ilham kaynağı oluyor. Ayrıca 
çocuklar, okulda öğretmenleri ta-
rafından verilen ödevlerini de 
cami içinde hazırlıyor. 

“Fazla kitap okuyan öğrenci‐
lere ödül verdik” 

İHA muhabirine konuşan Ca-
mii İmam-Hatibi Kenan Durman, 
çocuklarla 4 yıldır kitap okuma 
programı yaptıklarını belirtti. Öğ-
rencilerin kitap okuma programı-
na yoğun ilgi gösterdiğini ifade 
eden Durman, “Burada sıcak bir 
arkadaş ortamı oluştu. Çocuklar 
burada; Kur'an-ı Kerim, itikat, 

akaid, fıkıh ve dini bilgiler dersi 
alıyor. Kış aylarında buraya gelen 
öğrenci sayısı daha fazla oluyor. 
En son yapmış olduğumuz kitap 
okuma programında sayı 100'ü de 
geçmişti. Geçen yıl okunan kitap 
sayısını, kimlerin kaç kitap oku-
duğunu özellikle not ettim. Hatta 
fazla kitap okuyan öğrencilere 
ödül verdik. Geçtiğimiz yıl tam 
olarak bin 34 kitap okundu” dedi. 

“Kitap okuma programı ör‐
nek oldu” 

Diğer imamların da kendilerini 
örnek aldığını ve kitap okuma 
programları yaptığını dile getiren 
Durman, “Aynı programı kendi ca-
milerinde de uyguladılar. Bu da 
bizleri mutlu etti. Çocuklara, öğ-

retmenlerinizin vermiş olduğu 
ödevler varsa, getirin burada bir-
likte yapalım diyoruz. İsteyen ki-
tap okusun, isteyen de okul ödev-
lerini burada yapsın diyoruz. Gü-
nümüzde çocukları alıkoyacak 
birçok şey var. Özellikle telefon-
larda zararlı yayın ve oyunlar var. 
Burada kitap okunması en azında 
çocukları bu zararlardan koruyor” 
diye konuştu. 

Okuldan çıktıktan sonra he-
men camiye geldiklerini ifade 
eden çocuklar ise camide kitap 
okuyarak arkadaşlarıyla zaman 
geçirdiklerini söyledi. Çocuklar 
kendilerine bu imkanı sağlayan 
cami imam hatibine teşekkür etti. 
HABER MERKEZİ

Ferdi Tayfur'un vefatı Kahramanmaraşlı 
hayranını derinden üzdü 

Baba yadigarı tekne ile  
40 yıldır balıkçılık yapıyor 

ORDU'NUN Fatsa ilçesinde yaşa-
yan Murat Mutlu, babasından miras 
kalan tekne ile 40 yıldır balıkçılık 
yapıyor. 

İlçenin Yalıköy Mahallesi’nde ya-
şayan Murat Mutlu (55), baba yadi-
garı olan tekne ile kıyı balıkçılığı ya-
pıyor. 40 yıldır ‘Vira Bismillah’ diye-
rek 7 metrelik tekne ile denize açı-
lan Mutlu, avı bitirdikten sonra ka-
lan zamanını da ağları tamir edip, 
yeni ağlar örerek geçiriyor. 

"Tekne küçük olsa da 40 yıldır 
ekmeğimi kazanıyorum" 

Baba mesleği olan balıkçılığı 40 
seneden bu yana babasının emaneti 
olan tekne ile sürdürdüğünü ifade 
eden Mutlu, teknenin sadece geçim 
kaynağı değil, babasının emaneti ol-
duğu için maneviyatının büyük ol-
duğunu söyledi. Mutlu, “Babamdan 
balıkçılığı öğrendim ve ardından yıl-
lardır fırtınaya, dalgalara ve dondu-

rucu soğuğa aldırış etmeden balık 
için 'Vira Bismillah' dedim. Bu tekne 
ve meslek bana babamdan kaldı. 7 
metre boyunda ufak de olsa 40 yıl-
dır ekmeğimi kazanıyorum. Tekne 
sadece benim için geçim kaynağı 
değil, babamın emanetidir. Onu her 
gün temizlerim. Bakımını yaparım. 
Bu yüzden benim için maneviyatı 
çok büyük. Onun emanetine gözüm 
gibi bakıyorum” dedi. Balıkçılık yap-
maya devam edeceğini kaydeden 
Mutlu, “Balıkçılık zor bir meslek. Sa-
bah denize açılıp akşam döndüğüm 
zamanlar oluyor. Nasibimi denizden 
çıkartıyorum, ailemin de geçimini 
bu şekilde sağlıyorum. Benimkisi 
babadan gelme bir meslek. İlerleyen 
yaşıma rağmen denizde o balığı av-
lanmanın tutkusu ile mesleğimi sür-
dürüyorum, ömrüm el verdiği süre-
ce de devam ettireceğim” diye ko-
nuştu. HABER MERKEZİ

KAHRAMANMARAŞ'TA 1970'li 
yılların giyim tarzı ve Ferdi Tayfur'u 
andıran saç stiliyle dikkat çeken şa-
hıs, ünlü sanatçı Ferdi Tayfur'un ve-
fat haberi sonrası çok üzüldüğünü 
söyledi. 

Kahramanmaraş'ta yaşayan Mu-
rat Erdem, 1970'lerin nostaljik ru-
hunu yaşatan tarzıyla tanınıyor. 
Tayfur'a olan hayranlığıyla bilinen 
Erdem, geçmişe duyduğu özlemi ya-
şam tarzına yansıtarak nostaljik bir 
atmosfer oluşturan bir sima haline 
geldi. 

Ferdi Tayfur'un ölümü sonrası 
duygularını paylaşan Erdem, onun 
kişiliği ve karakterine olan sevgisini 
dile getirdi. Sokaklarda sıklıkla eski 
dönemleri hatırlatan kıyafetleri ve 
Ferdi Tayfur şarkılarını mırıldan-
masıyla tanınan Erdem, Tayfur'un 

kaybını ailesinden birinin kaybı ola-
rak nitelendirdi. 

Erdem, "Ferdi Tayfur hayranlığı 
bizde çocukluktan beri devam eden 
bir hayranlık. Onun şarkılarıyla bü-
yüdük. Kendisinin karakterini izle-
yerek örnek aldık. Dün ölüm habe-
rini aldım ve çok üzüldüm. Türk si-
neması emektarını ve çınarını kay-
betti. Bir Ferdi Tayfur daha gelme-
yecek. Buradan sevenlerine ve aile-
sine başsağlığı diliyorum. İnşallah 
cenazesine katılarak hasretini gide-
receğiz. Ben bir Ferdi Tayfur hayra-
nı olarak onun kişiliğini örnek al-
dım. Ailemden birini kaybetmiş gibi 
içimde acısı var. İnşallah bundan 
sonra şarkılarını yaşatarak, kişiliği 
ve karakterini yansıtarak gönülleri-
mizde yaşatacağız" dedi. 

HABER MERKEZİ

Van'ın İpekyolu ilçesindeki Çağrı Camii, çocuklara kitap sevgisi aşılayan et-
kinliklerle bir yılda bin 34 kitabın okunmasına öncülük etti. 
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TARİHİ boyunca birçok mede-
niyete ev sahipliği yapan Sivas, içe-
risinde barındırdığı tarihi eserler 
ile geçmişe ışık tutuyor. Cilalı Taş 
Devri’nden itibaren yaşam sürülen 
Sivas ve çevresindeki farklı dönem-
lere ait birçok mimari yapı ihtişa-
mıyla ayakta duruyor. Bahse konu 
tarihi eserlerin günümüze ulaşma-
sını sağlayan Vakıflar Bölge Mü-
dürlüğü, titizlikle yaptığı restoras-
yon çalışmalarıyla eserlerin ayakta 
kalmasını sağlıyor. Özellikle Beylik-
ler ve Devletler nezdinde yapılan 
eserleri koruyarak turizme kazan-
dıran Vakıflar Bölge Müdürlüğü, 

kentteki restorasyon gerektiren 
eserler için de projeleri hazırladı. 
Kurul onayı alınan projeler ile ilgili 
açıklamalarda bulunan Sivas Vakıf-
lar Bölge Müdürü Cemal Karaca, 
“Eserlerimizi birer birer restore 
ederek hem kültürümüze hem de 
ilimiz turizmine kazandırmış ola-
cağız” dedi. 

678 yıllık Güdük Minare’nin 

projesi hazırlandı 
1347 yılında Eretnaoğulları ta-

rafından yaptırılan, halk arasında 
ise Dabaz Tekkesi olarak da bilinen 
Güdük Minare’nin restorasyonu-
nun en kısa sürede başlayacağını 
ifade eden Cemal Karaca, “Güdük 
Minare, halk arasında ‘Dabaz Tek-
kesi’ olarak da bilinir. Vatandaşları-
mızın bir misyon yüklediği birisi-

dir. Ancak o dönemlerde türbe ola-
rak yapılan bir alan. Şu anda biz 
buranın da projesini hazırladık. Sa-
dece projesini hazırlamakla kalma-
yıp kurul onayını da aldık. Kurul, 
tamamen projelerimizi beğendi ve 
olumlu yönde karar verdi. Alibaba 
Camii ve Esenyurt’ta bulunan tari-
hi camilerimiz de buna bir örnek-
tir. Bu camilerimizin bütün çalış-
maları tamamlandı. 2017 ila 2019 
yılları arasında biz projelerimizi 
Ankara’ya sunduk. Genel Müdürlü-
ğümüz mevcut dağılım içerisinde 
bazılarına yer vermedi ama diğer 
eserlerimizin hepsi hemen hemen 
tamamlandı” dedi. 

Sivas’ın yanı sıra Yozgat’ta da 
birçok tarihi eserin bulunduğunu 
kaydeden Karaca, “Bölge Müdür-
lüğü olarak Yozgat’ta da eserleri-
miz var. 2025 yılı içerisinde bu 
çalışmaları Genel Müdürlüğü’mü-
ze sunacağız. Cumhurbaşkanlı-
ğı’ndan ödenek onayı çıktığı za-
man başlayacağız. Bu hususta yet-
kililerimizden destek isteyeceğiz. 
Bu eserlerin çizilen onaylı proje-
lerin hayata geçirilmesi konusun-
da müracaatımız olacak. Bu onay-
lar çıktığı zaman şehrimizde res-
tore edilmeyen eserimiz kalma-
mış olacak. Eserlerimizi hem kül-
türümüze hem tarihimize kazan-
dırmış olacağız” şeklinde konuş-
tu. HABER MERKEZİ

96 OCAK 2025 PAZARTESİKÜLTÜR

BİLECİK'İN Pazaryeri ilçesinde 
1665 yılında IV. Murat'ın sadraza-
mı Kara Mustafa Paşa tarafından 
yaptırılan Kara Mustafa Paşa Ca-
mii, restorasyon çalışmalarının ar-
dından ibadete açıldı. 

Yurt genelinde sürdürdüğü 
250'yi aşkın restorasyon çalışma-
larını tamamlayarak, her şehrin 
sembolü de olan tarihi camilerine 
yönelik çalışmalarını sürdüren Va-
kıflar Genel Müdürlüğü, Bilecik 
Pazaryeri Kara Mustafa Paşa Ca-
miinde başlattıkları restorasyon 
çalışmaları sonrası Regaip Kandi-
li'inde ibadete açıldı. 

İbadete açılan cami hakkında 
konuşan Bilecik Valisi Şefik Aygöl, 
“Yaklaşık 1 buçuk senedir devam 
eden restorasyonla bugün bu gü-
zel tarihi camimize ibadete açma-
nın mutluluğunu yaşıyoruz. Tabiki 
burası ecdat toprakları. Kuruluşun 
ve kurtuluşun şehri Bilecik olunca 
şehrimizin her köşesinde ecdadı-
mızın güzel hizmetleri var. Kara 
Mustafa Paşa Camisi bu eserler-
den biri. 1578 yılında yapılmış 
olan cami, yaklaşık 2 yıl önce söz-
leşmesi yapıldı ve bugün özel bir 
gecede hayırlı bir gecede hizmete 
açmayı rabbim nasip eyledi. Rab-
bim bu hizmeti sunan büyükleri-
mize, başta Cumhurbaşkanımız ol-
mak üzere Bakanımıza, Genel Mü-
dürümüze, yanımızda çok kıymetli 
vekilimiz var. Çok büyük destekle-
ri var kendisine, bölge müdürlü-
ğümüz ve heyetine, bunu yapan 
ustasından müteahhitine şükran-
larımızı arz ediyorum” dedi. 

AK Parti Bilecik Milletvekili 
Halil Eldemir, ”Ecdadımızdan ya-
digar kalan eserleri ihya ediliyor, 
onarılıyor gelecek nesillere aktar-
ması için üzerimize düşeni yapı-
yoruz. Bu anlamda da Vakıflar Ge-
nel Müdürlüğümüz ilçemizde bu-
lunan Kara Mustafa Paşa Camii'ni 
bugünden itibariyle tamamlayıp 
tekrar hemşerilerimizin hizmeti-
ne sunmuş olduk. Tabi Sayın Vali-
mizin az önce ifade ettiği gibi Ana-
dolu'nun her bir köşesi ecdadın 
eserleriyle dolu. Bizimde gelecek 
nesillere aktarmamız gereken bu 
eserleri sağlam bir şekilde gelecek 
nesillere aktarmakta bizim vazife-
miz. Bu hususta da Vakıflar Genel 
Müdürlüğümüz elinden geleni ya-
pıyor. Ben başta sayın Genel Mü-
dürümüz Sedat bey ve Bölge Mü-
dürümüz Haluk bey ve tüm ekibi-
ne çok teşekkür ediyorum. Bu 
onarılan Kara Mustafa Paşa Cami-
sinin de emeği bulunan, buradaki 
ustasından, yükleyicisine hepsine 
de şükranlarımı ilçenin bir ferdi 
olarak hemde bir milletvekili ola-
rak sunuyorum. Tabi bu işler yapı-
lırken de bunların takibi gereki-
yor. Bu hususta da hem Kayma-
kamlarımız hemde Sayın Valimiz, 
Kültür Müdürümüz bu konularda 
da gerekli üzerine düşeni yaptılar. 
Allah onlardan razı olsun. Beledi-
ye Başkanımız olsun, ilçemizin di-
ğer idarecilere ben huzurunuzda 
teşekkür ediyorum” dedi. Cami 
açılışına Bilecik Valisi Şefik Aygöl, 
AK Parti Bilecik Milletvekili Halil 
Eldemir, Bursa Vakıflar Bölge Mü-
dürü Haluk Yıldız, Pazaryeri Bele-
diye Başkanı Zekiye Tekin, AK Par-
ti Bilecik İl Başkanı Serkan Yıldı-
rım, kaymakamlar ve çok sayıda 
vatandaş katıldı. HABER MERKEZİ

Restorasyonu  
tamamlanan  

tarihi Kara  
Mustafa Paşa  
Camii ibadete  

açıldı 

Binlerce yıllık mazisi 
ile bilinen Sivas’ta 

bulunan tarihi eser-
ler, Vakıflar Bölge 

Müdürlüğü’nce res-
tore edilecek. Hazır-
lanan projeler ile as-

lına uygun restore 
edilecek eserler, ken-
tin turizmine kazan-

dırılacak. 

Sivas’ın eşsiz tarihi mimari  
yapıları 2025’te restore edilecek 

Sarıgöl'de asırlardır  
devam eden  

gelenek: 'Bence' 
MANİSA'NIN Sarıgöl ilçesinde 

dini bayramların arifesinde ve üç 
ayların başlangıcında yapılan 
Bence geleneği devam ediyor. Ge-
lenekte mahallenin çocukları 
kapı kapı gezerek hem şeker top-
luyor hem de evlerde yapılan pi-
şilerden yiyor. 

Manisa’nın Sarıgöl ilçesinin Çi-
mentepe Mahallesinde asırlardan 
bu yana yapılan “Bence” geleneği 
yaşatılmaya devam ediliyor. Özel-
likle dini bayramların arife günü 
ve üç ayların başlangıcında sabah 
namazından sonra başlayan gele-
nekte çocuklar köydeki evleri kapı 
kapı gezerek hem şeker topluyor 
hem de evlerde pişirilen pişiler-
den yiyor. Bu yıl üç ayların başlan-
gıcının soğuk havalara denk gel-
mesi nedeniyle sabah namazı son-
rası değil de ikindi namazının ar-
dından başladığını kaydeden ma-
halle sakinlerinden Uğur Aktaş, 
"Mahallemizde dini bayramların 
arife günleri ve üç ayların başladı-
ğı gün mahalle çocuklarına her 
aile şeker dağıtır. Bu eski bir gele-
nektir. Çocuklar ev ev dolaşarak 
şeker toplarlar. Havaların soğuk 
olması nedeniyle bu sene ikindi 
namazından sonra yapıldı. Büyük-
lerde evlerde pişirdikleri pişileri 
komşulara dağıttılar.” dedi. 

HABER MERKEZİ

GAZİANTEP Bü-
yükşehir Belediye-
si’ne bağlı Kahra-
man Emmioğlu Kül-
tür ve Sanat Merke-
zi, 2024 yılında dü-
zenlenen atölyeler 
ve etkinlerle vatan-
daşların uğrak nok-
talarından biri oldu. 

Merkez içinde 
bulunan sanat gale-
rileri, çocuk sanat 
merkezi, çok amaçlı 
salonlar ve sanat 
merkezi kütüphane-
si ile hizmet verme-
yi sürdürüyor. Ço-
cuk sanat atölyeleri, 
söyleşiler ve sergi-
lerle merkez 2024 
yılında da kentte et-
kinliklerin merkezi 
oldu. 

Çocuk sanat merkezi atölyele‐
riyle binlerce çocuğun yeteneğini 
ortaya çıkarıyor 

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi, 
“Çocuk Dostu Şehir” vizyonu ile ço-
cuk sanat merkezinde 7-16 yaş gru-
bunda kültürel ve sanatsal etkinlik-
lerle buluşturuyor. Düzenlenen atöl-
yeler, müzik enstrümanları atölyeleri 
ve sanatsal atölyeler ile çocukların 
var olan yeteneklerini ortaya çıkar-

mayı, kendilerini özgürce ifade etme-
lerini sağlayarak sanatsal alanda es-
tetik duygularını geliştirmelerini he-
defliyor. Bu yıl merkezde düzenlenen 
3 bin 376 atölyede 54 bin 764 çocuk 
yararlandı. El Sanatları, drama, mo-
zaik, ebru, seramik, resim, tasarım, 
cam ve müzik atölyeleri, okul dönemi 
kursları, hafta sonu kursları, sömestr 
tatili kursları, yaz tatili kursları, özel 
gün ve hafta atölyeleri olmak üzere 

atölyeler şekillenerek devam ediyor. 
Söyleşiler, çalıştaylar, sergile‐

rin uğrak noktası 
Kahraman Emmioğlu Kültür ve 

Sanat Merkezi, sergi salonları ve çok 
amaçlı salonlarıyla birçok çalışmaya 
ev sahipliği yaptı. Kentte yapılan ser-
giler, çalıştaylar, söyleşiler ve atölye 
çalışmalarına ev sahipliği yaparak 
sanat ve kültürün kalbi olmayı sür-
dürüyor. HABER MERKEZİ

Sanatın kalbi Kahraman Emmioğlu 
Kültür ve Sanat Merkezi’nde atıyor 
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Had; bir ölçüdür,uçtur, sınırdır. Haddi-ni bilmek, kişininkendini tanıması, ne-ler yapabileceğini,gücünün, yetenekle-rinin, kapasitesininsınırlarını bilmesi ve bu sınırların ileri-sine geçmemesidir. Kısaca haddini bil-mek, kendini bilmektir. Kişinin olma-yacağı, olması mümkün olmayan işleriyapmaya kalkışması söz veya davranış-ları ile bunu ifade etmesi ise hadsizlik-tir, had bilmemektir, haddini aşmaktır. Had ile bilmek biri diğerini ta-mamlayan iki kelimedir. Bilmediğinibilmek ve öğrenmek şüphesiz fazilettir.Ancak bilmediğini bilir gözükerek ah-kâm kesmek veya bilerek, isteyerekbilmediğini bilir görünmek haddini aş-maktır. Haddini aşmanın altında ya ha-inlik ya da cehalet veya edepsizlik var-dır. Had bilmek bir erdemdir. Had aynızamanda nezakettir, terbiyedir, saygı-dır, edepli olmaktır. Sözün özü; haddinibilmek insan olmaktır. Edebi olmayaninsan kılığına bürünmüş mahlûkattanhadlerini bilmeleri beklenmez. Haddi-ni bilmek ne kadar güzel bir erdemse,haddini aşana haddini bildirmek de okadar güzel bir erdemdir. Ne güzel söy-lemiş atalarımız: “Haddini bilen in-
san hatır da bilir.” Demek ki hadsizlikhatıra hürmetsizliktir. Hz. Ali: “Haddi-
ni bilen kimse helâk olmaz”, diyor.Milli marşımızın yazarı Mehmet AkifErsoy: “insan iki şeyi bilmelidir: bir
haddini, bir de hesabını.” Osmanlıpadişahı II. Abdülhamit: “bilmek gü-
zel şeydir hele haddini bilmek çok
daha güzeldir.”, demiştir. Mevlana;
“Hâddini bilmeli insan! bin sene de
okusam, ‘ne biliyorsun?’ diye sorsa-
lar, hâddimi bilirim” demek suretiyle“had bilmenin” önemini vurgulamıştır.Örnekleri çoğaltmak mümkün.Kişinin bilmediği konuda ahkâmkesmesi; konumuna, durumuna uygundavranmaması hadsizliktir. Olmasımümkün olmayan bir konuda fikir be-yan etmesi hele de beyan ettiği fikirdedirenmesi edepsizliktir. Haddini bilme-mek bir anlamda isyandır. Yaradan’aisyandır; yaradılışa isyandır; insana veinsanlığa isyandır. Böyle kişilere haddi-ni bildirmek, hatta kişiliğini ve kimliği-ni deşifre ederek basitliğini ve soysuz-luğunu gözler önüne sermek insanolan her kişinin öncelikli görevidir.Edebin tanımını yap deseler banakısaca “haddini bilmek”, derim. Cehale-tin verdiği istim ile kendini dev ayna-sında gören zavallılar; bir mevki veyamakama gelince “ne oldum delisi”olurlar, hadlerini aşan söylem ve ey-lemlerde bulunurlar. Bu fanilere sık sıkFiravunları, Nemrutları, Ebu Cehil gibiinsanlık düşmanı kişileri ve bu kişile-rin düştükleri küfür çukurlarını hatır-latmak gerekir. İfrat ve tefrit; kısacaher aşırılık aynı zamanda hadsizliktir.Dinimiz İslam, ifrat ve tefritten uzakkalmamızı emretmiştir. Hz. Muham-med(Sallallahu aleyhi ve sellem) “ifrat
ve tefritten uzak durun.”, “aşırı gi-
den helâk olur.” “din kolaylıktır. Va-
sattan ayrılıp aşırı gideni din mağ-
lup eder.”, “ifrat ve tefritten uzak
dur, vasatı tercih et; çünkü işlerin
en hayırlısı orta olanıdır.”, hadisleriile aşırılığa kaçmanın kişiye ve toplu-ma zarar verdiğini beyan etmiştir. Sık sık duyarsınız “islam’ın şartı
beştir altıncısı ise haddini bilmek-
tir”, diye. Bir yedincisi daha vardır o da
“haddini bilmeyene de haddini bil-
dirmektir.” Haddini bilmeyen insanla-rı toplumdan dışlamak; her durum vekonumda değersiz olduklarını anlat-mak gerekir. Bu tip hadsizleriAllah(C:C) da sevmez. Araf Suresi 55.Ayetinde Allah(C:C): “Rabbinize alçak
gönüllüce dua edin. Çünkü O, haddi
aşanları sevmez.”. buyurmuştur.

HADİ ÖNAL

HADDİNİ BİLMEK

CeHaLet muhatabımızı değil, il-kin bizi vurur. Attığımız o kör kursunaslında bize isabet eder.Cehalet zaten bunu bilememektirbiraz da.Her şeyi bildiğimizi sanırız. Tümmeselelere vakıf olduğumuzu düşünü-rüz.Malumat kabilinden küçük kana-atlerimizi mutlak hakikati içeren ilimolarak algılarız. Önünü ardını bilmedi-ğimiz nice meselenin bir numaralı bi-leni sayarız kendimizi. Bu kadar mı derseniz elbette hayır,dahası da vardır. Dahasının dahası davardır hatta.Kimi duygulanmalarımızı, hissiya-tımızın atmosferinde oluşturduğumuzhakikate dayanmayan algılarımızı de-neyimlenmiş bir müşahedenin yerinekoyarak marifet bilgisi olarak adlandı-rırız.…CEHALET bize mutmain oluşu ba-rındırmayan yalancı bir kesinlik sunar.Yanlışımıza eminlik vasfı giydir-memizi sağlar.Kendi üzerimizden kuşkuyu kaldı-rıp başkalarına transfer etmemizi te-min eder.Muhkem bir algı dünyasının hülya-lı yalancısı yapar. Üstelik elindeki ka-valı sürekli üfleyen bir yalancısı……CEHALET kendimize bakmamızı

engeller.Daha doğrusu baktırıyor gibi ya-parak bizi başkalarına odaklar.Kendimizde mevcut olanı mahirbir hokkabazlıkla gizleyerek gayrınınkusurlarını gösterip büyütür.Kendi günahlarımızı hileli bir cer-beze ile gözümüzün önünden yokedip diğerlerinin günahlarına sabitler.Kendimizi iyiliğin, doğruluğun, güzel-liğin, hayrın, ilmin, irfanın temsilcisiy-miş vehmine salıp başkalarının kötü-lüklerinin, yalanlarının, çirkinlikleri-nin zabıtası haline getirir.Ne kadar başkalarının hatalarınısayıp dökersek o kadar kusursuz ol-duğumuza ikna eder.Ne kadar diğerlerinin günahlarınıayıplarsak o kadar ayıpsız ve pirüpakolduğumuza inandırır.Ne kadar kuyu dibini taşlarsak okadar minarenin şerefesinde olduğu-muzu söyler.Cehalet bizim üzerimizden “Ken-
dine kör, diğerlerine gör” kuralınıişletir.…CERBEZE cehalet ehlinin kullandı-ğı en mühim silahtır.İfrat ve tefritin uçlarında dolaştırır.Dengesizliği dengeymiş gibi kabul et-tirir. Elması kömür gösterme hususun-da eline su dökülemez. Israrcıdır. Aslayanlış düşünebilme ihtimaline yer

vermez. Doğruların en doğru temsisiolduğuna mutlak hakikat seviyesindeikna olmuştur.Bu sebeple asla alttan almaz. Üs-tenci bir tavra alabildiğine bürünerekyücelere kurduğu tahtından bakar.Küçümsemek karakteridir. Öyle ki,dün yücelerin yücesine oturttuklarınımenfaatine dokunulduğunda, minikbir eleştiriye muhatap olduğunda yada küçük bir yanlış anlama ile karşı-laştığında, narsistik yaralanma aldı-ğında anında o kişileri alaşağı etmek-ten, yerin dibine batırmaktan, habbeyikubbe yapmaktan, sivri bir dil ile aşa-ğılamaktan zerre kadar tereddüt gös-termez. Çünkü yanılabileceğine inan-maz. Sadece yanıltıldığına iman eder.…KİNDAR olur cehalet ile malul olankişiler.Kendilerini herkesten özel veönemli gördüklerinden tüm dünyanınkendi etrafında döndüğüne inanır. Herkabulünün gerçek olduğunu zanne-der. Kanaatlerini hakikat mertebesinetaşır. Bu sebeple kendisi gibi düşün-meyenleri düşmanlık algısı ile şeytan-laştırarak kin besler. Fikir bile olma-yan fikirlerini şiddetle savunması ge-rektiği anlayışını benimsendiğindenherkese kin kusar. …KENDİLERİNDEN bahsetmeyi se-verler. Bu onların beslenme biçimidir.Ne kadar iyi olduğunu, dindar ol-duğunu, takvaya ulaştığını, günahlarıkınadığını, kendini korumak için netürlü mücadeleler verdiğini ne çokşeyi reddettiğini, dünyadan kesildiği-ni, dünyevi hislere metelik bile verme-yerek mazbut yaşadığını, etrafına du-varlar ördüğünü, ilkelerinden ölsesapmayacağını tevazu perdesinin ar-kasına gizlenmiş bir lisan ile misyoner

gibi propaganda etmekten hedonikbir zevk alır. Översen över, yerersenhemen sorgulamaya başlar ve değerverdiğin erdemlerle seni vururlar.…YARGIYI Allah’a bırakmaz, kendile-ri yargılarlar. Rol kaptığının idrakindeolmazlar. Bu sebeple yargılama yapar-ken en küçük bir tereddüt göstermez-ler. Her şeyin en doğrusunu bildikleri-ni zannettiklerinden dedikleri dedik,kestikleri kestiktir. Kesin hüküm sahi-bidirler. Muhalif görüşe tahammülgösteremezler.Affedici olmayı kendilerine yedire-mezler.  Allah rahman ve rahim oldu-ğundan kuluna merhametle muameleederek adaleti tesis ederken cahillerinfaz peşindedir. Savunma hakkı bilevermeyerek yaftalayan yargıçlık rolü-nü gururla sürdürüp ahlak dersleriverirler.Az düşünürler ama çok düşünüyorgibi yapıp cehaletlerini bilgiçlikle sak-layarak ironi yapıp başkalarını kendi-lerinde olan cehaletle suçlarlar. Dayat-mak ve söylediklerini kabule zorla-mak en belirgin vasıflarındandır.…CEHALET aslında bilgisizlik değilbildiğinin bilincine erişmeyip kabalıküzere yaşamaktır. Cehalet kişiden ziyade karakteris-tik bir durumdur. Zihin, akıl ve kalp or-yantasyonundan yoksunluktur. Hoy-ratlıktır.  Nobran olmaktır. Sabır vehoşgörü fukaralığıdır. Hayra sağırlıktır. Kör ve vahşi duyguların gelişipserpilmesi olarak tarif edilebilecek ce-halet en çok sahibini kör kurşunlarlavurur. Kalbi yaralanır. Yaşam ritmi bo-zulur. Ama gelin görün ki bunun idraki-ne varamaz. Ya Selam!

UĞUR CANBOLAT

Cehalet Sahibini 
Vuran Kör Kurşundur

Yeni ve farklı bitkilerin yetiştirildiği fidanlık-ların adeta Ar-Ge faaliyeti yürüten üretim mer-kezi olduğuna dikkat çeken Başkan Çolakbayrak-dar, her geçen gün yapılan çalışmalarla ilçedekişi başına düşen yeşil alan miktarını artırmanıngayreti içinde olduklarını belirtti. Gelecek nesil-lere daha yeşil bir Kayseri bırakmayı hedefledik-lerini ifade eden Başkan Çolakbayrakdar, Oruç-reis ve Gömeç Mahallesi’ndeki Park ve BahçelerMüdürlüğüne bağlı fidanlıkta Kayseri iklimineuygun çeşitli bitkiler yetiştirdiklerini vurgulaya-rak; "Park ve Bahçeler Müdürlüğü’müzün sera-sındayız. Fidanlığımızda yeni sezon için hazırlık-lar yapıyoruz. Bahar mevsimiyle birlikte yeni ya-pacağımız park ve yeşil alanlar ile mevcut yerle-re ağaçlandırma çalışmaları gerçekleştireceğiz.

Hemşehrilerimizi yemyeşil bir bahara uyandır-mak için yoğun gayret ediyoruz. Bilindiği gibiağaçlandırma çalışmalarına ciddi manada ehem-miyet gösteriyoruz. Gerek şehrin içerisinde oluş-turacağımız orman alanları ile gerekse yeni ya-pacağımız parklara büyük önem veriyoruz. Özel-likle yüz bin metrekare alan üzerine kurulacakbüyük yeni parkları, Kayserimize kazandırmışolacağız. Şimdiden bunun hazırlığı içerisindeyiz.Yapılan çalışmalar hayırlı olsun. Bütün gayreti-miz, daha yeşil ve daha güzel bir Kocasinan içinve hemşerilerimize en iyi hizmeti sunabilmekiçindir” ifadelerini kullandı. Başkan Çolakbayrak-dar, Kayseri’nin yeşillendirilmesi ve estetik gü-zelliğinin artması için çalışmaların artarak, de-vam edeceğini sözlerine ekledi. (AA)

"Yemyeşil bir
Kayseri inşa 

ediyoruz"İlçe belediyeler ölçeğinde Türki-ye’nin en büyük üretim ve lojistiküssü olan fidanlığı bünyesinde barın-dıran Kocasinan Belediyesi, yeni ge-len 10-20 yaş arasındaki ağaçları ba-har mevsimine hazırlıyor. BelediyeBaşkanı Çolakbayrakdar, “Amacımız,Kocasinan’ı ve Kayseri’yi daha güzelve yeşil bir hale getirmektir” dedi

6 Şubat 2023’te yaşanan Kah-ramanmaraş merkezli depremlerdebüyük yara alan Malatya’da konut veişyerleri çalışmaları aralıksız sürü-yor. Çalışmaları sosyal medya hesa-bından paylaşan Malatya Valisi Sed-dar Yavuz, Cumhurbaşkanı RecepTayyip Erdoğan ve bakanların des-tekleri ile Malatya’yı depreme diren-çli, modern ve konforlu bir şehir ola-rak yeniden inşa ettiklerini söyledi.Vali Yavuz, daha önce yaptığıaçıklamalarda da şehir genelinde 80bin 665 hak sahibinin bulunduğunuve bunlardan 58 bininin ihalesinintamamlandığını belirterek, kalan ko-nutların inşaatlarının sürdüğünü ifa-de etmişti. Şu ana kadar 17 bin 438konutun depremzede vatandaşlarateslim edildiğini aktaran Vali Yavuz,kırsal bölgelerde de yaklaşık 17 binhak sahibinin olduğunu da ifade etti.Malatya şehir merkezinde ise yakla-şık 41 bin konut ve iş yerinin yıkıldı-ğı belirten Yavuz, bu alanda gerçek-leştirilen rezerv alan projelerinin,

Malatya’nın deprem riskine karşı da-yanıklı ve güvenli bir şekilde yeni-den inşa edilmesini sağlayacağınıvurguladı. Vali Yavuz, Malatya’nın ze-min yapısının yeraltı suyunun yük-sek olduğu bir bölge olduğunu belir-terek, rezerv alanlarının bu yüzden
hayati öneme sahip olduğunu söyle-di. Yavuz, "Bireysel imar çalışmaları-nın yapılması mümkün değil. Rezervalanlar sayesinde deprem sonrasıdayanıklı binalar inşa ediyoruz. Buprojeyi büyük bir fırsat olarak gör-mek gerekir" dedi. (AA)

Malatya, depreme dirençli 
olarak yeniden yapılanıyorMalatya Valisi Seddar Yavuz, Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlı-ğı’nın koordinasyonunda devam eden projelerle Malatya’nın depreme da-yanıklı, modern ve konforlu bir şehir olarak yeniden inşa edildiğini söyledi

SamSun’un Canik ilçesinde vatandaşlar,Tekkeköy Yaşar Doğu Kapalı Spor Salonu’ndagerçekleşen AK Parti Samsun 8. Olağan İl Kon-gresi’ne akın etti. Kongre öncesi Canik Beledi-yesi Adnan Menderes Demokrasi Meyda-nı’nda toplanan vatandaşlar, CumhurbaşkanıRecep Tayyip Erdoğan için destek ve sevgi slo-ganları attı. Kongre öncesi vatandaşlarla bulu-şan ve ilçe halkı ile birlikte kongrenin düzenle-diği salona geçen Başkan İbrahim Sandıkçı,Canik için vatandaşlarla birlik ve beraberlikiçerisinde çalışmaya devam ettiklerini kaydet-ti. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan iletarihi bir buluşma gerçekleştirdiklerini ifadeeden Başkan İbrahim Sandıkçı, "Canik’imiziher alanda ileriye taşımak için var gücümüzleçalışıyoruz. Ortak akıl anlayışıyla hareket ede-rek yeni eser ve hizmetleri ilçemize kazandırı-yoruz. Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip

Erdoğan’ın liderliğinde, hemşehrilerimizle bir-lik ve berberlik içerisinde Canik’imizi geleceğetaşıyoruz. Ben değil, biz düsturuyla durmak,yorulmak bilmeden çalışmaya devam edece-ğiz" diye konuştu. AK Parti Samsun 8. Olağanİl Kongresi’nde yeniden İl Başkanı olarak seçi-len Mehmet Köse’yi tebrik eden Başkan İbra-him Sandıkçı, "AK Parti Samsun 8. Olağan İlKongremizi, Cumhurbaşkanımız ve Genel Baş-kanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın teşrif-leriyle büyük bir coşku içerisinde gerçekleştir-dik. Bir kez daha, Cumhurbaşkanımız ve GenelBaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ı şeh-rimizde ağırlamanın onuruna layık olduk.Kongremizin ardından yeniden il başkanı ola-rak seçilen Başkanımız Mehmet Köse ve yöne-timini cân- ı gönülden tebrik ediyorum. Kon-gremizin şehrimiz ve teşkilatımız için hayırla-ra vesile olmasını diliyorum" dedi. (AA)

Başkan Sandıkçı:
Canik’i geleceğe 

taşıyoruz
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TÜRK futbolunun köklü kulüplerinden 
biri olan ve Trendyol 1. Lig'de mücadele eden 
İstanbulspor'un kuruluşunun 99. yılı düzenle-
nen etkinlikle kutlandı. İstanbul Erkek Lise-
si'nde organize edilen etkinliğe İstanbulspor 
Kulübü Başkanı Ecmel Faik Sarıalioğlu, takı-
mın teknik direktörü Osman Zeki Korkmaz, 
1991-1995 yıllarında sarı-siyahlı formayı gi-
yen ve daha sonra kulüpte çeşitli yaş grupla-
rında antrenörlük de yapan deneyimli teknik 
adam Abdullah Avcı'nın yanı sıra yöneticiler, 
okul yönetimi, öğrenciler ve davetliler katıldı. 
Avcı, etkinlikten önce kulüp tarihiyle ilgili for-
maların, kupaların ve kulübe ait eserlerin yer 
aldığı bölümü ziyaret ettikten sonra basın 
mensuplarına açıklamalarda bulundu. 

Kendisini İstanbulspor camiasına ait his-
settiğinin altını çizen Abdullah Avcı, "Futbolcu-
luğumun 4 senesi ve 2 şampiyonluk, İstan-
bulspor ile 3. Lig'den 2. Lig'e çıktık. Antrenör-
lüğe de başlangıç noktam. 1999-2004 arası 
hem A takımda yardımcı antrenörlük hem de 
altyapı teknik sorumluluğunu yaptım. Yani be-
nim için çıkış noktası mesleki olarak da antre-
nörlüğe geçişimde İstanbulspor'un çok büyük 
katkısı var. İstanbulspor geçmişiyle, tarihiyle 
büyük ve elit bir camia. Bence her şeyiyle ör-
nek olabilecek bir okulun içindeyiz. Ülkenin si-
yasetine, ekonomisine, ticaretine birçok öğ-
renci kazandırmış bir okulun içindeyiz." diye 
konuştu. AA

İstanbulspor'un  
99. kuruluş 
yılı kutlandı 

TÜRKİYE 18 Yaş Altı Hentbol Milli Ta-
kımı, Akdeniz Konfederasyon Kupası'nda 
başarı çıtasını daha yukarıya taşımayı he-
defliyor. 

Takım, Tunus'ta 8-13 Nisan tarihlerin-
de düzenlenecek Akdeniz Konfederasyon 
Kupası'nın hazırlıkları için Giresun'da 
kampa girdi. Milliler çalışmalarını Batlama 
Hüseyin Avni Alparslan Spor Salonu'nda 
sürdürüyor. 

Genç milli takımın Başantrenörü Selim 
Karaağaçlı, AA muhabirine, 2-3 haftalık sü-
reçler içerisinde kamp yapmaya devam 
edeceklerini söyledi. 

Milli takımın, Erkekler Süper Lig, Er-
kekler 1. Lig ve 2. Lig'de mücadele eden ta-
kımların oyuncularından oluştuğunu belir-
ten Karaağaçlı, sporcuların müsabaka per-
formansını etkilemeden düzgün bir peri-
yotta yeni bir oyun felsefesi oluşturmak is-
tediklerini anlattı. 

Karaağaçlı, Akdeniz Konfederasyon Ku-
pası'nda başarılı olmak istediklerini vurgu-
layarak, "Bir önceki kupada Türkiye üçün-
cü olmuştu. Biz bu çıtayı daha yukarıya ge-
tirebilmek için daha fazla çalışıyoruz. Çok 
yetenekli bir yaş grubu geldi ve bu yaş gru-
buyla daha istekli ve arzulu çalışma imkanı 
buluyoruz." dedi. 

Gelecek vadeden bir oyuncu havuzu ol-
duğunu dile getiren Karaağaçlı, "Bu havuz 
içerisinde müsabaka performansı yüksek 
olan sporcularımızın hem kulüp düzeyinde 
takibini yaparak hem de organizasyonu-
muza, yeni oyun felsefemize ne kadar 
uyumlu olduklarını bilimsel verilerle tespit 
ederek çalışmaya devam ediyoruz." diye 
konuştu. 

En az 5 kamp düzenlenmesi planla‐
nıyor 

A Milli Takım'ın oyun sistemini baz al-
dıklarına işaret eden Karaağaçlı, sporcuları 
bu oyun şekline uygun çalıştırmak istedik-
lerinin altını çizdi. 

Şubatta tekrar sportif yetenek tarama 
testi yapacaklarını ifade eden Karaağaçlı, 
Tunus'ta yapılacak organizasyon öncesi en 
az 5 kamp programı daha planlayacakları-
nı belirtti. 

Karaağaçlı, oyuncuların bireysel per-
formanslarını ve oyun içerisindeki gelişim-
lerini daha yukarı çıkarmak istediklerini 
anlattı. 

Türkiye'de hentbolun genç yaş katego-
risinde daha iyi yerlerde olacağını aktaran 
Karaağaçlı, alt kategorilerdeki oyuncu ha-
vuzunun genişletilmesi için Türkiye Hent-
bol Federasyonunun çok iyi projeleri oldu-
ğunu kaydetti. 

Oyunculardan Mustafa Aydın ise yeni 
teknik ekiple ikinci kampı gerçekleştirdik-
lerini, sıkı çalıştıklarını söyledi. 

Önlerinde Akdeniz Konfederasyon Ku-
pası olduğunu anımsatan Aydın, "Bundan 
önceki abilerimiz bu kupada güzel bir he-
def gerçekleştirdi. Bizler de daha güzel he-
deflere ulaşmaya çalışacağız. Rakiplerimizi 
analiz ediyoruz. Savunma konusunda daha 
çok çalışıyoruz." değerlendirmesinde bu-
lundu. AA

Genç Milli Hentbol  
Takımı başarı çıtasını 

yukarıya taşıma  
hedefinde 

ATİLLA Bisiklet 
Spor Kulübü tarafın-
dan düzenlenen 'Sa-
rıkamış Şehitlerini 
Anma Konulu Bisiklet 
Turu' kapsamında 
sporcular Hopa’ya 
ulaştı. 

1-5 Ocak 2025 ta-
rihleri arasında ger-
çekleştirilen tur, 
Trabzon’dan başlaya-
rak Rize, Arhavi, 
Hopa, Artvin, Şavşat, 
Ardahan ve Kars ille-
rini kapsıyor. Yakla-
şık 650 kilometrelik 
zorlu parkurda pedal 
çeviren sporcular, 
etap etap ilerledi. 

Kulüp kurucusu 
Atilla Atay, turun 
amacının Sarıkamış 
şehitlerini anmak ve 
bu konuda farkında-
lık oluşturmak oldu-
ğunu belirtti. Sporcu-
lar, Hopa’da kısa bir 
mola verip hazırlıkla-
rını tamamladıktan 
sonra yollarına de-
vam etti. 

Etkinlik hem 
sporcuların fiziksel 
dayanıklılıklarını test 
etmeyi hem de top-
lumda birlik ve bera-
berlik mesajı vermeyi 
hedefliyor. HABER 
MERKEZİ

TEKİRDAĞ Namık Ke-
mal Üniversitesi (NKÜ) 
Spor Bilimleri Fakültesi 
son sınıf öğrencisi 21 ya-
şındaki Azerbaycanlı 
Asad Aghayev, Türk milli 
takım formasıyla ringler-
de mücadele etmenin ha-
yalini kuruyor. 

Daha önce Azerbaycan 
Milli Takım formasıyla 
uluslararası turnuvalarda 
mücadele veren Aghayev, 
4 yıl önce eğitim almak 
için Tekirdağ'a geldi. 

Aghayev, bir yandan derslerine 
girerken bir yandan da üniversite-
nin spor kompleksinde antrenman-
larını sürdürdü. 

Üniversitelerarası düzenlenen 
yarışmalarda şampiyonluğu ve çe-
şitli dereceleri olan Aghayev, Türk 
vatandaşı olarak Türk milli takım 
formasıyla ringlerde mücadele 
etme hayaliyle çalışmalarını sür-
dürüyor. 

"Türkiye'ye geldiğimden bu 
yana hiçbir Türkiye şampiyonası‐
nı kaçırmadım" 

Aghayev, AA muhabirine 14 yıl-
dır profesyonel olarak ringlerde 
boks yaptığını söyledi. 

Boksa Azerbaycan'da başladığını 
aktaran Aghayev, "Uzun yıllardır 
Azerbaycan milli takımını temsil 
ediyorum. 7 yıllık milli sporcuyum 
ve uluslararası müsabakalarda ül-

kemi temsil ediyorum."dedi. 
Aghayev, Azerbaycan formasıy-

la Avrupa beşinciliği olduğunu da 
belirtti. 

Türkiye'ye geldikten sonra dü-
zenlenen turnuvalara katılmaya 
devam ettiğini anlatan Aghayev, 
"Eğitimime devam etmek için Tür-
kiye'yi seçtim. Türkiye'ye geldi-
ğimden bu yana hiçbir Türkiye 
şampiyonasını kaçırmadım. Hepsi-
ne hazır ve hırslı katıldım. 2023 
üniversiteler arası şampiyonasın-
da 73 kiloda şampiyon oldum. 
Amacım, Türk vatandaşı olarak 

ringde mücadele vermek. Bunun 
için federasyon yetkilileriyle görüş-
meler yapıyoruz. Yasa gereği bilim 
adamı ve sanatçılar milli takıma alı-
nabiliyor. Başarılı bir sporcu ünva-
nıyla vatandaş olup, ringlerde yer 
almak istiyorum." diye konuştu. 

Türkiye'ye yerleşme hayali var 
Aghayev, eğitiminin ardından 

Türkiye'de yaşamaya devam etmeyi 
planladığını dile getirdi. AA 

Bursa'da üniversite  
öğrencileri Uludağ Gençlik 
Kampı'nda kayak öğreniyor 

BURSA'DA eğitim gören üniversite 
öğrencileri Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü 
bünyesindeki Uludağ Gençlik Kampı'nda 
kayak öğreniyor. 

Kentteki Gençlik ve Spor Bakanlığı 
yurtlarında kalan öğrenciler için hizmet 
veren kampta, gençlerin serbest zaman-
larını verimli şekilde değerlendirmeleri, 
gelişimlerine katkıda bulunmak ve ka-
yak sporunun yaygınlaştırılması hedefle-
niyor. 

Haftada 2 dönem, 3 gün süreyle de-
vam edecek kampın ilk dönemine 60 
üniversite öğrencisi katılım sağladı. Ula-
şım, konaklama, yeme-içme ve kayak 
ekipmanı temininin ücretsiz sağlandığı 
kamp dönemince kültür-sanat etkinlik-
lerinin yanı sıra kayak eğitimi de verili-
yor. Gençlik ve Spor İl Müdürlüğüne bağ-
lı 13 öğrenci yurdu, 6 gençlik merkezi, 
kayak branşında başarılı olan sporcular 
ve kaymakamlıklar aracılığıyla belirle-
nen gençler Uludağ Gençlik Kampı'na 
katılabiliyor. Sezon sonunda yaklaşık 2 
bin gencin kış kampından yararlanması 
hedefleniyor.  AA

DOĞAN, Trabzonspor Dergisi'nde-
ki röportajında, kulübün geleceğine 
yön verecek önemli bir süreci geride 
bıraktıklarını, gerçekleştirilen kongre-
nin yalnızca bir seçim değil, Trabzons-
por'un tarihine ışık tutan, köklü de-
ğerlerine sahip çıkan ve aynı zamanda 
çağdaş bir vizyonla geleceğini yeniden 
inşa etme iradesinin tezahürü olduğu-
nu vurguladı. 

Ortak amaçlarının bu büyük dava-
yı daha da ileriye taşımak olduğuna 
işaret eden Doğan, şunları kaydetti: 

"Trabzonspor yalnızca bir spor ku-
lübü değildir. Burası bir kentin hayal-
leri, bir toplumun kimliği ve kuşaktan 
kuşağa aktarılan aidiyetin adıdır. Bu 
gerçeği unutmadan, geleceği inşa 
etme yolunda birlik ve beraberlik için-
de hareket etmeliyiz. Trabzonspor’un 
tarihindeki en büyük başarılar, daya-
nışma ruhuyla yükselmiştir. Şimdi ben 
ve yönetim kurulundaki arkadaşlarım 
aynı bilinçle kulübümüzü daha sağ-
lam temeller üzerinde yükseğe taşı-
mak için yeni bir dönemin kapısını 
aralıyoruz. Yarınlarımızın temel taşla-
rı, sürdürülebilir bir yapı anlayışıdır. 
Bugünden itibaren hem sportif hem 
finansal disiplin hem de profesyonel 
yönetim ve toplumsal sorumluluk an-
layışıyla Trabzonspor'u hak ettiği zir-

veye taşımanın organizasyonunu sağ-
lamak zorundayız." 

Dönemsel başarıdan ziyade kulü-
bün itibarını ve gücünü nesiller boyu 
koruyacak bir sisteme kavuşacakları-
na dikkati çeken Doğan, "Fikir ayrılık-
ları elbette olacaktır ancak nihayetin-
de hepimizin ortak paydası Trabzons-
por'dur. Camiamızdan beklentimiz bu 
büyük davaya katkı sunması, Trab-
zonspor'un değerlerini yüceltmesidir. 
Çünkü Trabzonspor ancak tüm parça-
larının bir araya gelmesiyle büyüyen 
bir bütündür." ifadesini kullandı. 

"MHK'nin yapısal olarak yeni‐
den inşası şarttır" 

Türk futbolunun sistemsel sorun-
larını göz ardı edemeyeceklerine deği-
nen Doğan, şöyle devam etti: 

"Hakem hataları kulüplerin emeği-
ni gölgeleyen, adaletine duyulan güve-
ni zedeleyen bir sorun haline gelmiş-
tir. Trabzonspor, bu yanlışların bedeli-

ni defalarca ödemiştir. Artık bu düzen-
de köklü değişiklikler yapılması kaçı-
nılmazdır. Bu noktada Türkiye Futbol 
Federasyonu Başkanı Sayın İbrahim 
Hacıosmanoğlu ve Merkez Hakem Ku-
ruluna açık bir çağrıda bulunuyorum. 
Türk futbolunun temiz bir geleceğe 
kavuşması için öncelikle MHK'nin ya-
pısal olarak yeniden inşası şarttır. 
Mevcut hakemlik sistemi, tarafsızlık 
ve liyakatten uzak yapısıyla sürdürü-
lemez bir durumdadır. Futbol dünyası, 
imrenerek seyrettiğimiz Premier Lig 
standartlarında, profesyonel, tarafsız 
ve yetkin bir hakem organizasyonuna 
kavuşmayı hak ediyor." 

Daha adil ve şeffaf bir futbol düze-
ni kurmanın tüm futbol paydaşlarının 
ortak sorumluluğu olduğunu aktaran 
Doğan, Trabzonspor olarak bu siste-
min değişmesi için kararlı mücadele-
lerini her platformda sürdüreceklerini 
vurguladı. 

"Gelecek Trabzonspor için daha 
parlak olacaktır" 

Doğan, Trabzonspor'u sadece Tür-
kiye'nin değil Avrupa'nın da saygı du-
yulan bir markası haline getirmeyi he-
deflediklerini belirterek, "Bu büyük 
camianın sahip olduğu enerji ve inanç 
tüm zorlukların üstesinden gelmemizi 
sağlayacak en güçlü kaynaktır. Bizler 
yalnızca kulüp için değil, bu güzide 
kulübün temsil ettiği değerler için de 
çalışıyoruz. Hedefimiz Trabzonspor'u 
sadece Türkiye'nin değil, Avrupa'nın 
da saygı duyulan bir markası haline 
getirmektir. Gelecek, Trabzonspor için 
daha parlak olacaktır." değerlendir-
mesinde bulundu. 

Aynı ideal etrafında kenetlenmek 
gerektiğine işaret eden Doğan, "Trab-
zonspor bir ruhtur ve bu ruh bizler 
çalıştıkça, inandıkça ve dayanışma 
içinde kaldıkça asla sönmeyecektir." 
ifadesini kullandı. AA

Doğan: Hedefimiz, Trabzonspor'u Avrupa'nın 
saygı duyulan bir markası haline getirmek 

Azerbaycanlı Asad, milli takım formasıyla  
ringlerde mücadele etmenin hayalini kuruyor 

Sarıkamış şehitleri için  
pedal çevirdiler 

Trabzonspor Kulübü Baş-
kanı Ertuğrul Doğan, he-

deflerinin Trabzonspor'u 
sadece Türkiye'nin değil, 

Avrupa'nın da saygı duyu-
lan bir markası haline ge-
tirmek olduğunu belirtti. 
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bilim

Bir zamanlar nakit para kral-
ken, şimdi her zamankinden
daha fazla mağaza temassız

ödeme sistemi olarak cep tele-
fonlarının elektronik cüzdanla-
rını kullanıyor. Ancak siber gü-
venlik uzmanları, NFC etiketle-

rinin kurcalanmasına dair 
artan tehditlere karşı uyarıyor

nÇAĞRI CEBECİ
AKILLI telefonlar kolaylık ve hızlı

bağlantı için Yakın Alan İletişimi (Near
Field Communication-NFC) teknolojisi-
ne güveniyor. Ancak siber güvenlik uz-
manları, NFC etiketlerinin kurcalanma-
sına dair artan tehditlere karşı uyarı-
yor. genellikle göz ardı edilen bu taktik,
kullanıcıları telefonlarına basit bir do-
kunuşla kimlik avı saldırılarına, kötü
amaçlı yazılımlara ve veri hırsızlığına
maruz bırakabiliyor. Kaspersky Baş gü-
venlik Araştırmacısı marc Rivero, konu-
ya ilişkin şunları söyledi: "NFC teknolo-
jisi inanılmaz derecede kullanışlı. An-
cak kullanıcılar dikkatli olmadığında
kötü niyetli faaliyetler için de önemli
bir geçiş noktasıdır. Kamusal alanlarda-
ki masum görünümlü etiketler, zararlı
eylemler gerçekleştirmek için yeniden
programlanabilir veya değiştirilebilir.
NFC'nin ödemeler, toplu taşıma ve pa-
zarlama gibi alanlardaki benimsenmesi
yaygınlaşmaya devam ettikçe, kötü ni-
yetli aktörlerin yöntemlerinde giderek
daha sofistike hale geleceğini tahmin
ediyoruz. Önümüzdeki birkaç yıl içinde
NFC ile ilgili saldırılar, başta NFC kulla-
nımının yaygın olduğu kentsel alanlar-
da olmak üzere, dünya çapında binlerce
kullanıcıyı hedef alabilir.  Bu riskleri
azaltmanın yolu farkındalıktan ve pro-
aktif önlemlerden geçiyor."

NFC etiketleri pazarlama kampanya-
larında, toplu taşıma sistemlerinde ve
akıllı ev kurulumlarında hızlı, temassız
etkileşim sağlamak için yaygın olarak
kullanılıyor. Ancak bu kolaylık, onları
kötü niyetli aktörler tarafından kurca-
lanmaya açık hale getiriyor.  Yöntemler-
den biri yasal NFC etiketlerinin yeniden
programlanmasını içeriyor. Bu etiketler
kilitleri açık bırakıldığında, içerikleri
kullanıcıları kimlik avı sitelerine yön-
lendirmek, cihazlarında istenmeyen ey-
lemler başlatmak ve hatta zararlı yazı-
lım yükleri göndermek için değiştirile-
biliyor. Bir başka yöntem de orijinal
NFC etiketlerinin fiziksel olarak değişti-
rilmesi. Örneğin saldırganlar ulaşım
merkezleri, kafeler veya perakende ma-
ğazaları gibi trafiğin yoğun olduğu alan-
larda halka açık bir poster veya kiosk
üzerindeki gerçek bir etiketi, zararlı
davranışları tetikleyen farklı bir etiket-
le değiştirebiliyor.

Kötü niyetli bir NFC etiketi ile etkile-
şime girmenin ciddi sonuçları olabili-
yor. Kullanıcıların kişisel bilgilerini
veya oturum açma kimlik bilgilerini
çalmak için tasarlanmış sahte web site-
lerine yönlendirildiği oltalama saldırı-
ları, en yaygın sonuçlar arasında yer alı-
yor. Böylece bir akıllı telefonun NFC
okuyucusundaki güvenlik açıklarından
yararlanılarak zararlı kodlar çalıştırıla-
biliyor ve cihazın güvenliği tehlikeye
atabiliyor. Kötü niyetli NFC etiketleri ay-
rıca kullanıcılardan veri çalabilecek, et-
kinliği izleyebilecek veya cihaza zarar
verebilecek kötü amaçlı yazılım içeren
uygulamaları veya dosyaları indirmele-
rini isteyebiliyor. Bu nedenle, kurcalan-
mış bir NFC etiketini taramak gibi za-
rarsız görünen bir eylem, önemli finan-
sal sorunlara ve mahremiyet kaybına
yol açabiliyor.

Kötü 
niyetli NFC 

etiketlerine
dikkat!

nALİ BALTACI
SAmSuNg Galaxy A Serisinin seçilimodelleri www.samsung.com adresin-de 12 ay vade seçeneğiyle kullanıcılarlabuluşuyor. Serinin A55 5G, A35 5G, A255G, A16 ve A06 modelleri üstün perfor-manslarının yanı sıra şık tasarımları vegörüntü kaliteleriyle dikkat çekiyor.Samsung'un Galaxy A55 5G modeli,güçlü işlemci performansıyla göz doldu-ruyor. 8 GB RAM ve Android 14.0 işletimsistemiyle donatılmış olan bu cihaz,Exynos 1480 2,75 GHz (4 nm) işlemciyesahip. Bu donanım, önceki model Ga-laxy A54'e göre ekran kartında %32 veişlemcide ise %15'lik bir performans ar-tışı sağlıyor. Bu, kullanıcıların grafik yo-ğun uygulamalarda ve aynı anda birdenfazla işi yönetmesi gereken durumlardabile sıradışı bir deneyim yaşamalarınıgaranti ediyor. Galaxy A55 5G'nin kame-ra sistemi de kullanıcılara geniş bir yel-pazede fotoğraf ve video çekme imkânısunuyor. Bu sistem, 50 MP çözünürlü-

ğünde bir ana kamera, 12 MP ultra ge-niş açılı kamera, 5 MP makro kamera ve32 MP ön kamera olmak üzere dörtfarklı kameradan oluşuyor. Böylece hertürlü ışık koşulunda, geniş açılardan de-taylı makro çekimlere ve yüksek kaliteliselfilere kadar çeşitli fotoğraf ve video-lar çekilebiliyor. Samsung Galaxy A355G modeli, profesyonel fotoğrafçılarınihtiyaç duyduğu her anı sıradışı detay-larla yakalama olanağını sunan yüksekçözünürlüklü kameraları ile dikkat çeki-yor. 4 kameraya sahip A35 5G’nin 50 MPçözünürlüğündeki ana kamerası,OIS ve Super HDR Video özellik-leriyle destekleniyor. 8 MP'likultra geniş açılı kamerası ise ge-niş manzaraları yakalarken 5MP'lik makro kamera, detaylarıön plana çıkarıyor. 13 MP çözü-nürlüğündeki ön kamera ise,selfieler için ideal çözüm sunu-yor. 5 nm Exynos 1380 işlemci-ye sahip Galaxy A35 5G modeli,

5G teknolojisini destekleyerek kullanıcı-lara yüksek hızda internet erişimi vedaha düşük gecikme süreleri sağlıyor.A35 5G’nin genişleyebilen depolamakapasitesi ve Knox Vault koruması, herbir fotoğrafın, videonun ve önemli dos-yanın güvenle saklanabilmesine olanaktanıyor. Galaxy A35 5G, 4 nesil boyuncaişletim ve 5 yıl boyunca güvenlik gün-cellemeleri alarak, kullanıcılarına uzunvadeli bir kullanım sunuyor. Samsung Galaxy A25 5G, yeniliğin veyüksek performansın mükemmel birle-şimiyle göz kamaştırıyor.120Hz yenileme hızı ve1000 Nit parlaklıkla bezeliSuper Amoled FHD+ ekra-nı, yoğun güneş altındakidış mekanlarda bile kes-kin ve canlı görüntüler su-nuyor. 50MP OIS (OptikGörüntü Sabitleme) veVDIS (Video Dijital Görün-tü Sabitleme) özelliklerine

sahip kamerası, fotoğraf ve video çekim-lerinde yüksek kalite ve stabiliteyi ga-ranti ederken, SGS tarafından onaylan-mış mavi ışık azaltma teknolojisine sa-hip ekranı göz sağlığını koruma altınaalıyor. Galaxy A25 5G, 4 yıllık Androidve 5 yıllık güvenlik güncelleme garanti-siyle hem teknolojik olarak güncel kalı-yor hem de güvenlik konusunda tam birgüvence sağlıyor. Galaxy A06’nın dina-mik, canlı ve geniş 6.7” HD+ Infinity Uekranı ve dengeli 20:9 en-boy oranı;sosyal medyada gezinti yaparken, videoizlerken veya fotoğraf albümünde en se-vilen anılara göz gezdirirken sürükleyicive konforlu bir ekran deneyimi sunuyor.Galaxy A06, kişisel bilgilerin güvenliğinive gizliliğini yüksek düzeyde koruma al-tına alan Samsung Knox Vault güvenliği-ne sahip. Cihazın yan bölümüne eklenenparmak izi okuyucu ise güvenli bir kul-lanım sunuyor. Samsung, Galaxy A06’da4 yıl boyunca güvenlik ve 2 nesil işletimsistemi güncellemesi ile birlikte geliyor.

n SERKAN ÖZTÜRK
CES® 2024'TE tanıtılan LG SIGNA-TURE OLED T, hem teknoloji hem de ta-sarım inovasyonunda muazzam bir sıç-ramayı temsil ediyor ve LG'nin yeni vedaha iyisini sunma konusundaki dur-mak bilmeyen azmini yansıtıyor. Sonteknoloji ürünü kendinden aydınlatmalıekranı, şeffaf ekrandan opak ekrana dö-nüşebiliyor. Bu dönüşüm yaşam alanın-da daha fazla özgürlük sunarken OLEDgörüntüleme deneyimi sağlayan ben-zersiz bir yetenek ortaya koyuyor. Dün-ya çapında tanınan LG'nin şeffaf OLED'i,TIME'ın En İyi Buluşlar 2024 listesinegirdi ve En İyi İnovasyon onuru da dahilolmak üzere toplam beş CES 2024 İno-vasyon Ödülü aldı. Kullanıcılar tek birdüğmeye dokunarak şeffaf ve opakmodlar arasında zahmetsizce geçiş ya-pabiliyor, eğlence ve mekan tasarımıiçin benzersiz olasılıkların kilidini açabi-liyor. Şeffaf moddayken OLED T, inan-mak için görülmesi gereken fütüristikbir içerik deneyimi sunuyor. Ekran sa-dece havada süzülen içerik illüzyonu ya-ratmakla kalmıyor, aynı zamanda ekran-daki görselleri çevreleyen alanla “birleş-tirerek” büyüleyici bir etki yaratıyor.LG OLED T, şeffaf OLED ekranın ben-zersiz avantajlarından en iyi şekilde ya-rarlanan ve ayırt edici değerini artırançok yönlü bir dizi özellik ile kullanıcı de-neyimini daha da yükseltiyor. Öne çıkanözelliklerden biri, ekranı şeffaf bir dijitaltuvale dönüştüren ve sanat eserlerini,videoları veya fotoğrafları olağanüstürenk ve netlikte sergilemek için idealolan Her Zaman Açık Ekran (AOD)modu olan T-Objet olarak gösteriliyor.Bunu tamamlayan T-Bar, ekranın alt ke-narı boyunca görünen ve spor sonuçları,IoT cihaz durumları, hava durumu tah-minleri veya şarkı adı bilgileri sağlayanşık bir bilgi etiketi. T-Bar aktifken ekra-nın geri kalanı kullanılmıyor ve temiz,düzenli bir görünüm ve LG'nin “nere-

deyse görünmez” ekranının arkasındakialanın net bir görüntüsünü sunuyor.Daha fazla rahatlık için T-Home, mevcuthizmetlere iyi organize edilmiş bir genelbakışın yanı sıra uygulamalara, ayarlarave diğer özelliklere hızlı erişim sağlayankullanıcı dostu bir arayüz sunuyor.LG OLED T, 77 inçlik çarpıcı ekranboyutuna rağmen, geleneksel TV'lerinsağlayamadığı bir açıklık hissi sağlaya-rak bir odadaki alan hissini artırıyor.Şeffaflığı, rahatsız edici olmadan merke-zi bir yere yerleştirilmesine veya doğalışığı veya dış mekan manzarasını engel-lemeden pencerelerin önüne konum-landırılmasına olanak tanıyor. Şeffaf 4KOLED ekran, LG'nin kablosuz video veses aktarım teknolojisi ile birleştiğinde,sadece estetik değer değil, aynı zaman-da gelişmiş bir ev eğlencesi deneyimi devaat ediyor. Karışık kablolardan arındı-

rılmış cihaz, sürükleyici ve dikkat dağıt-mayan bir izleme ortamı sunuyor.  OLED T, kesintisiz bir izleme deneyi-mi sağlayan, gecikme olmaksızın görselolarak kayıpsız bir kablosuz video ve sesaktarım çözümü olan LG'nin tescilli ZeroConnect Box ile inovasyonu ilerletiyor.120Hz değişken yenileme hızında 4K'yıdestekleyen OLED T, NVIDIA G-SYNC®Uyumlu ve AMD FreeSync Premium ta-rafından en dinamik, gerçeğe en yakınoyun deneyimi için yırtılma ve takılma-ları ortadan kaldırmak üzere onaylandı.LG SIGNATURE OLED T, 2013 yılında pi-yasaya çıkan ilk modelden bu yana LGOLED TV'lerin ayırt edici özellikleri olanüstün görüntü kalitesi ve sürükleyici iz-leme deneyimleri sağlama konusundaLG'nin mirasını ileriye taşıyor. On yılı aş-kın OLED inovasyonu üzerine inşa edi-len LG'nin türünün tek örneği TV'si, can-

lı, hassas bir şekilde yeniden üretilenrenkler ve inanılmaz kontrast ile görün-tüleri tamamen hayata geçiriyor. LG'ningelişmiş α (Alpha) 11 AI işlemcisindengüç alan OLED T, hem görüntü hem deses kalitesini akıllı bir şekilde optimizeederek benzersiz görsel ve işitsel dene-yimler sunuyor. LG Medya Eğlence Çö-zümleri Şirketi Başkanı Park Hyoung-sei, “LG SIGNATURE OLED T, kendineözgü, çok yönlü bir izleme deneyimi vebenzeri görülmemiş bir uzamsal esnek-lik sunan, kullanıcı odaklı olağanüstü biryenilik. LG, sektör lideri OLED teknoloji-sini benzersiz form faktörleri, şeffaf ek-ranlar, kablosuz bağlantı ve daha fazla-sıyla birleştirerek inovasyonun ön safla-rında yer almaya devam ediyor ve başkahiçbir TV üreticisinin taklit edemeyeceğibenzersiz, yaşamı zenginleştiren geliş-meler sunuyor” şeklinde konuştu.

LG'nin şeffaf ve kablosuz
OLED TV'si yepyeni bir 

ekran deneyimi sunuyor Şeffaftan opak ekrana geçiş yapan LG SIGNATURE OLED T, yeni görüntüleme olanakları ve ev eğlencesinde yeni bir dönem sunuyor. LG Electronics (LG), dünyanın ilk şeffaf ve kablosuzOLED TV’si olan 77 inç LG SIGNATURE OLED T’nin küresel lansmanını yapmaya hazırlanıyor.Bu çığır açan model, ilk olarak ABD’de satışa sunulacak ve bunu diğer pazarlar takip edecek

Samsung Galaxy A Serisi
görüntü kalitesi ve güvenlik
özellikleriyle ön plana çıkıyorSamsung Galaxy A Serisinin seçili modelleri 12 ay vade seçeneğiyle kullanıcılarla buluşuyor. Serinin A55 5G, A35 5G,A25 5G, A16 ve A06 modelleri şık tasarımları, yüksek performansları, görüntü kalitesi ve güvenlik özellikleriyle önde
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